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U OVOM BR O JU
PROBLEMI NAŠIF ŠKOLA 

TEK SE STARTALC

MAJKA. ANA ČUVA INDEKS 
SINA SLOBODANA

»ŠUBIĆEVAC« U OCEKIVA 
NJU VEDRIJEG HORI 
ZONTA

BEZ TOGA SE NIŠTA NE 
RASPLAMSAVA

VK »KRKA« U 20 GODINA

DA LI JE DINO NAJSREl- 
NIJI MATIČAR;’

TKO S NEREDOA1 ŠURUJE

O tome i drugim pitanjima 
čitajte u ovom broju lista.

ORGAN SOCIJALISTIČKOG SAVEZA RADNOG N A R O D A  O P C I N B  ŠI BENI K

CIJENA 20 DINARA LIST IZLAZI SRIJECOM ŠIBENIK. 16. LIP-NJfi GODINE

; PUŠTENA U SAOBRAĆAJ MEĐU- I GRADSKA TELEFONSKA 
' CENIRALA

Paštan.Um u saobraćaj tranz tna 
telefonske centrale u Splt'i, što je 
obavljeno u sub:tu 12. o. m., orno- 
;qjć:na je telefcnskni pretplatnic:- 
bia m-ežne grupe S;ben!k da ostva
raja d.rektne razgovore u saobra
ćaja sa telefonskim p-etplatnic ma 
drugih mrežnih grupa na prdručju 
iDalmacije i a unutraš.ajosti Hrvat
ske. To ĆD sc vršili nepeserdnim bi
ranjem karakterističnog broja mre
žne grupe kojoj pripada pozvani

Akfiu
rflsprauijiio

Na sastanku aktiva Saveza ko
munista prosvjetnih radnika ši
benske općine, koji je održan u 
petak 11. o. m. u dvorani Druš
tvenog doma, u centru pažnje 
bila su pitanja raspodjele osob
nih dohodaka, problemi koji su 
se tom planu pojavljivali, ic mje-

Pozovite direktno!

'  ̂i i f 1  ̂Ik

i'c koje se u buduće treba ju po
duzeti. Tom pii l ikom istaknuto 

mišljenje da se i dalje prven- 
s t \cno  \odi  računa o načinvt i
izvorima f inanciranja školskih 
institucija, o kriter i ju raspodjele 
na relaciji Fond za š k c l s l \ o  -

pretplaln.k, a zafm željenog pret- 
p'.ai.i.čkjg br;ja.

Evo karaktjrističn;h brojeva gra
dova s k:j.mj će ŠibenT moć: di
rektne saobraćati: Split 058, Dabrov- 
n.k 050, Zadar 057, Zagreb 011. Bje
lovar 013. Gj'.'pć 018, Karlovac 017, 
Sisak 011. Vaiaždin 0-12 i Zabok 049. 
Poziva, broj Šibenika ja 059.

Telefonski pretplatnici svih osta
lih auLomatsk.h centrala, ukljjčjja- 
ći Daorovnik, Šibanik ; Zadar, ost- 
vaiuju modumj3sno razgovore s mj' -̂

st ma s k 'jm a nije uspostavljen 
aaumatsk saobraćaj isklj ičivo pu
tem najavo broja 90. Brojovi spoci- 
jalinnih službi na svim centralama 
c£t:jj i dalja nepromijenjeni: tačno 
vrije.me 95, a 'nfc:mac.jc 93.

U telefonskom monik.i, koji .se 
VEĆ nalaz, u predaj , moga se dobiti 
detaljna upulstva o nač nu ostvari
vanja veza. tr popis telefoiiok h cen
trala i nj.hovih pretplatnika. Im?n k 
se m ;že nabavit; u šibrnskoj pošti.

(jj)

m m

Sedmoj konferenciji Socijalist'čkog saveza šibenske općine, pored 
177 delegata, prisustvovali su i Jure Ivezić, član Izvršnog odbora Glavneg 
odbora SSRN Hrvatske, Josip Stan'ć, potpredsjednik Kotarskog odbora 
SSRN Splita, Zdenko Štambuk, zasUpn k Kulturno - prosvjetnog vijeć.i 
Savezne skupštine, Zarija Stajović, general-major JN.A, društveno-političk 
radn ei šibenske općine i drugi gosti. Na početku konferencije minutom 
šutnje odana je pošta rudarima poginulim u teškoj nesreći u Kaknjj. 

, 1 Nakon referata o narednim zadacma, koji je podnio predsjednik Općin- 
f  skog odbora SSRN cpćine Josip Ninić, u diskusiji su sudjelovali mnogi 

delegati i gosti, a zatim je izvršen izbor novog rukovodstva. U novi Općin
ski odbor SSRN zabrano je 35, a u Nadzorni odbor pet članova. Za ko
tarsku konferenciju SSRN birano je 18, a za kongres SSRN Hrvatske 15 
delegata. Na kraju konferencije usvojeni su zaključci za naredno raz
doblje, a zatim je upućen pozdravni telegram predsjednika Republike dru
ga Titu i telegram saučešća Općinskom odboru SSRN Kakanj u povedu 
128 nastradalih rudara.

 ̂ Na prvoj konstituirajućoj sjednici novo'zabranog Općinskog odbora 
j izvršen je izbor Izvršnog odbora Općinskog odbora SSRN. Za predsjednika

i je izabran Ante Milošović, dosadašnji tajnik Odbora, za potpredsjedn.ka 
Josip Ninić, a za tajnika Drago Putnikove, koji je dosad obavljao du- 

‘ žnest direktora Festivala djeteta.

Konterencija SSRH općin

D is k u s n a

HU.EIN ČELIĆ: U naselju na Ra- 
jžinama, gdje živi cko tisuću stanov- 
Ijnikat, veoma je težak problem snab- 
idijevanja. s obzirom da nigdje u 
iblizini nema trgovačke prodavaonice, 
pa su stanovnici prisiljeni da se sva- 
'.kodnevno opskrbljuju osnovnim na
mirnicama u gradu, a to sve poskup
ljuje troškove. Spomenuo je da ki- 
llogram kruha umjesto 106 košta 226 
dinara, kad se uračunaju troškovi 

jjprijevoza do Šibenika i natrag. Na- 
|iselje nema uređenoga prilaznog pu
ta na glavnu saobraćajnicu, što ta
kođer čini teškoće lamošnjim sta
novnicima.

ANTE LJUBIČlC: Govoreći o su
radnji omladine i društveno-politič- 
kih organizacija, posebno onih na 
selu, on je rekao da ta suradnja ni- 

1 je zadovoljavajuća, što dolazi i otu
da što je malen broj omladine aktiv
no uključen u SSRN — tek svaki 
šesti. Naveo je također da ima iz
vjestan broj sela u kojima ne djeluje 
omladinska organizacija, da u ne
kima ne postoji suradnja s organi
zacijama SSRN i SK i da se zaosta
lost sredine još uvijek manifestira 
na aktivnost mladih ljudi u našemu 

1‘ društvenom životu. Na zborcv.ma bi
rača, na primjer ne dolaze do izra
žaja članovi Saveza omladine, upravo 
zato što na njima ne vide rezultate 
svojih aktivnosti.

! MILAN GNJIDIĆ; Ukazao je na 
negativnosti koje se na selu jav- 

1 ljaju u školstvu, zdravstvu i uopće 
u aktivnostima koje teže ka podiza
nju životnog standarda stanovništva.

STANKO FRIŽOP: Iako je učinjen 
velik napredak u razvoju turističke 
djelatnosti nakon dovršenja Jadran
ske turističke ceste, u Vodicama se 

! javljaju stanoviti problemi i teško- 
i će koje će trebati zajedničkim sna

gama otkloniti. Između ostalog, spo
menuo je da su pro.zvcdi na malim 
tržnicama .skuplji nego u većim mje
stima, a naročito za vrijeme ljetnih 
mjeseci.

DR.AGUTIN MEIČ: Osvrćući se na
kulturni život i prilike na teritoriju 
šibenske općine, istakao je da su 
domovi kulture u seTma pretvoreni 
u magazine, da se sredstva za raz
ne tvist — zabavne priredbe nađu 
i u radnim organizacijama, a za oz- 
Diljnije manifestactije. na kojima 
nema dovoljan broj posjetilaca, d.- 
nara ni za lijek. Pledira da se kul- 
Lua približi radnom čovjeku, s tim 
što bi SSRN trebao biti značajan 
faktor u ostvarenju dugoročnijeg 
plan.ranja na kulturno - zabavn;.m 
planu. Jer bi upravo dugoročnije oba
veze radnih organizacija pridonijele 
oživljavanju takvih aktivnosti i u 
gradu i na selu.

ANTE GRGAS: Navedi komunalne
radove što su ih Zablaćani dosad iz
vršili ulažući ve'ike napore . mate
rijalna sredstva. To su u prvem re
du gradnja pristaništa, eleklrif kaci- 
ja sela, doved pitke vode, izgradnja 
zadružnog dema i spemenika palim 
b'-rcima, te niz drugih manjih ko- 
manalnih radova u kojima je sudje
lovalo mahom sve stanovni.štvo toga 
sela. Pred mješLanima stoji još je
dan zadatak; gradnja priključaka na 
Jadransku turističku cestu, pa ape
lira na nadležne organe da u tome 
pruže stanovitu materijalnu pomoć.

šl;ola, II' u  k i ' i l c r i j u  ra s p o d je le  
u n u t a r  s \ a k u g  k o le k t iv a .

U diskusij i ,  u kojoj  su, pored 
ostal ih,  sudjelcA^ali i Paško Pe- 
risa, sek re ta r  općinskog  komite  
ta SK, i Zdenko S lam b u k ,  z a s tu 
pnik u Kul tu rno-  p ros \ ' j e tnom  
vijeću Savezne skupš tine ,  izni je
le su teškoće koje su jai'alile fi
nanci ran je  škola,  ali je p rev la 
dalo m geren je  da  se sadašnji  
mater i j aln i  položaj škola i pro- 
s \ j e ln ih  radn ika  zdalno  pobedj- 
ša, kako bi lako  išau’ u korak s 
cs 'a l im  oblast ima,  le s o\ ' ima u 
jarivredi. krmuinalnim i druš- 
l\*enim službama. Doduše,  osobna  
pi »manja n rosv jc ln ih  r a d n ik a  
povt 'ćana su nc'davnca u n ro s ieku  
za 21 posto,  ali je to ioš m i j e k ,  
kako su istakli nojedini  d i s k u 
tanti.  tek nešto više o'd 50 nos io 
;id n r idanm  što :-b im a ju  č lano \ ’i 
druaih  radnih  kolektiva u k o m u 
ni. Naime,  sadašn ja  p ros ječna  
p r im a n 'a  za profesore  iznose 
f'su'h* mi t“'ečnu,  za n - s lav n ik e  'tg 
tisuća a za uči tel je 4S li^u'-'n di
nara.  Tako su zah i jev ’ škohstva 
da se n nvr'Tp psriif 'm b ’iHvctu 
[v^iaura mi l i i a rda  i 700 m i l i juna  
dinara.  Fond za školstvo u okvi 
r im a  opčinskoe b i id /e ta  ni ie  mo- 
aar^ rasnolavaU više od 850 rndj- 
inna ebnara što o d ro v a r a  laolo- 
vici '■‘iegcvib s tvarn ih  po ' reba .  
/'r»pt '̂'Tac) Inm''*. oniodinc škole. 
pn'*o."bo bilp su T)rimO-
ra^'^ l̂a r ed u r i r a in  n es t ru čn o  za-
ot rx n ^ k 'm
st ručn im ško lem a r ' n a o  je poso
le —. I - -'I D'*
na<^n^:nini s(Ta.ičnib n red m e ta .  U

s'T? c mk^'um s i tuac i jom po- 
kr-'-i’Up 0' nitpni , '  in-r)denia dn- 

('0 sm aae  pandana u t'ad- 
r''"m cdnr;^n n i l an ie  f inancira-  

ct rn rn ih  škfda n l̂ s i rane  rad- 
pil-i fmfran'7nriin. kakc' bi se tako  
rlp-i-dv'ip iibln/i lo teško s tan je  
knh'  dnpus \da-'kT na p o d ru č ju  
školstva i prosvje te .

Rilo je ta kođer  r iječi i o nera-  
k'^rćšt^n i’’ c-pja -tava.

P r im je ra  radi. navedeno je da na 
s\'ako-r učenika u Muzičkoj školi 
o tnada  87 t isuća d inara ,  na Sred- 
nioj ckonom skoi  školi 83 t i su
ća. na Gimnazij i  66 tisuća,  a na 
Pedaiioškoi akademii i  čak  200 
tisuća dinara.  U trošak  ,s:redsta\'a 
t rebalo bi š to unije nre isp i ta i i  i 
dovesti ih u realne okvire  s a d a š 
njih mogućnost i  i po treba ,  (jj')

S U V h E M ć N O  I KO R ISN O
O sm og  sv ibn ja  o tv o re n a  jc na 

Obali o s lo b o đ en ja  j e d n a  cd  n a j 
bolje  u re đ e n ih  p ro d a v a o n i c a  i'U- 
k c lv o r in a  i s u v en i ra  na odtavoj 
našo j  obali .

Poskavno u d r u / r n  je ' ■."•':Tj I < 
iz Zagreba ,  ko je  je  o t \ 'o r i lo  tu 
p rodavaon icu ,  im a  na  p o d r u ć in  
Dalrnac ' je  oko  60 , ._mktova  gd je  
sc p r o d a j u  suven^T i r u k o tv o r i  
ne, k a r a k t c r i s l i č n e  za p o je d in e  
k ra je ve  naše  zemlje .

1  n i s . . r p » s u  Š ib en ik u  n a s t u p a  
sa svej m bonefm as^rt ■m'in'-m 
ne s a m o  kao  t rgovac  već kao  i 
i n ' e i j a to r  u svrhu  n o d s t i c a n j a  
s \ e g a  onoga  š to  se donos i  na  tol 
klor  ovoga  našeg  do s a d a  »neo
b ra đ e n o g  p o d ru č ja .  T ež n ja  je o r 
g an iza to ra  da se svi s i lni  proiz-  
\ 'cdači  sa ovog p o d r u č i a  koncen  
tr i raj i i  u loj us tanov i ,  p r e k o  koie 
bi iznosili svoje  p ro izv e d e  na  t r 
žište, uz o s igu ran i  r e p ro d u k c io n i  
m a le r i i a l .  tako  da  bi o tn a l a  p ro  
da ja torb ica ,  k a p a  i t a p e ta  po 
uTcama u grad i, kao št-' in

s a d a  još u v i j e k  s luča j .
Pa d j e l a i n o s i  ide u s p o r e d o  sa  

(. Živi ja\ a n j e m  j e d n e  p r i v r e d n o  
g . a n e  k o j a  j c  u p o s l j e d n j i h  p e 
d e s e t a k  g o d in a  b ik i  u  i z u m i r a 
nj u,  o s o b i to  u  D a lm a c i j i  g d j e  ta  
' d in e s t  još u v i j ek  ni j e  r a z v i j e n a

O r g a n iz a to r i  v j e r u j u  d a  ćc  in- 
Im'es^ za p ro i z v o d e  r u k o t v o r i n a  i 
s m e n i r a  bi l i  vel ik,  a  to su  p o k a 
zali i pr\ ' i  d an i  r a d a  ove  p r o d a 
vaonice .

n rbno " e s a n i n t
nje z in  r a d  bi l i  p r i l a g o đ e n  d o l a s 
ku  p o j e d in ih  b r o d o v a  s t u r i s t i 
ma.  k a d a  će se o r g a n i z i r a l i  k o 
lek t ivne  p o s j e t e  loj  p r o d a v a o n i c i .

\ '  ' o m a  p o g o d n a  lokaci  ja  i u k u 
sno  u r e đ e n e  p r o s t o r i i e  p r e d s t a v 
l j a j u  z a i s t a  n e š to  š to  je Š i b e n i k u  
bi lo  p o t r e b n o ,  i / m e đ u  o s t a l o g  i 
d a  se n o l c r t a  n j e g o v  t u r i s t i č k i  
z n a č a j .

Na s l ikanaa  t r e n u c i  sa  s v e č a 
nog  o t v a r a n i a  »Tntcrp lc tovc«  p r o 
d a v a o n ic e  s u v e n i r a .

J. C.

ANTE LAS.AN; Govoreći o odno
sima između industrije i poljopriv
rede, ukazao je na potrebu prona
laženja stimulativnijih obi.ka u po
ljoprivrednoj pronizvodnji, što je 
također jedan od načina da se, bar 
donekle, uspori tempo migracije seo
skog stanovništva. Podvukao je ta
kođer ulogu i značaj mjesn.h zajed
nica u rješavanju tekućih pitanja.

JAKOV GKUBISIC: Dajući prikaz 
privrednog i društvenog kretanja 
na općini u prva četiri mjeseca ove 
godine, on je istakao da je ono za
dovoljavajuće, a da su se nove priv
redne mjere veoma pozitivno odra
zile na tržište. Opća tendencija priv
rednog kretanja i dalje se nastav
lja, uz porast proizvodnje i izvoza, 
te uz povećanje osobnih dohodaka, 
mada još uvijek u blažoj form. ne
go u Republici.

ŠIME GUBERINA: Iako je zajed
nica uložila znatne napere u pobolj
šanju materijalnog položaja školstva, 
jes uvijek, zbog nedovoljnih sred
stava materijalnog položaja školstva, 
još uvijek, zbog nedovoljnih sred
stava, Škole nisu u stanj i da stupe 
u odnese koje donose zakonski pro
pisi. Postavlja se pitanje kako pro
širivati mrežu škola ctvaranj m sred
njih i stručnih škola. Jer je s jedne 
strane, kvalif.kaciona strukturu za
poslen.h vrlo loša, a s druge strane, 
plediramo na otvaranje stručne ško
le za obrazovanje kadrova u privre
di, do koje u sadašnjoj situaciji ne 
može uslijediti s obzirom na muii- 
naalna sredstva kojima raspolaže 
Fond za školstvo. Kako sve to do
vesti u sklad? Kraj stanja ostaje 
otvoreno pitanje realizacije nastav
nog plana i programa, pa smatra 
da do povoljnog rješenja neće doći 
ukoliko i dalje iz.vcri za financiranje 
škola ostanu na teretu budžeta. Slo
ga treba cmogućili stalnije i dugo
ročnije financiranje koje će otvoriti 
put jedinstvenom obrazovanju u gra
du i na selu. Komuna jc učinila sve 
da poboljša materijalni položaj pro
svjetnih radnika, ali još uvijek ni
su poboljšani materijalni uvjeti u 
šk'jlama. Predlaže da se angaž'raju 
sve društvene snage i da se dones i 
takvi instrumenti koji će omotmćiti 
da se dijele sredstva svim školama 
na području općine.

NiKOL.A JURAG.A: Pošto jc govo
rio o dobrovoljnim akcijama stanov
ništva na općini, on je ukazao da 
one nisu dostatne ukoliko se ne osi
guraju i materijalna sredstva. Ističe 
potrebu održavanja cesta i puteva 
koj ma saobraćaju kola različite to

naže i — kada sutra bude z.avršena 
šibenska dionica Jadranske tiir isfč-  
ke ceste — ostavit će iza sebe upro
paštene sporedne puteve i priključ
ke, pa će trebati pcmeć viših orga
na, republičkih i saveznih.

JOSIP ST.ANIC: Nak:n što je po
zdravio prisutne delegate, potpred
sjednik Kctamk :g cdbora SSKN je 
rekao da prema ocjeni kotarskog 
rukcvedstva rad Općunskog odbora 
Socijalističkog saveza spada u red 
najbolje organizacije u Dalmaciji. Ta 
afirmacija je stečena kroz angažira
nje šireg kruga ljudi u rješavanju 
privrednih komunalnih i drugih pro
blema na šibenskoj općini.

Osvrćući se na ulogu mjosn h 
zajednica, on je rekao da nisu po
trebni n.kakvi formalni akti da bi 
mjesne zajednice počele samostalno 
djelovati. Na primjedbu u izvještaju 
da Skupština općine donesi neke od
luke koje prethodno nisu razmatra
ne na zbcrov.ma birača, ukazao je 
da se ni u kojem slučaju to ne bi 
smjelo ubuduće mimoilaziti, pa je 
nastavio diskusiju o teme da treba 
više voditi računa o omasovljenju 
radnika i neposrednih proizvođača 
na zborovima birača. Dodao je ta
kođer da u rješavanju konkretnih 
pitanja treba koristiti sve oblike 
unutar organizacije SSUN. Govoreć. 
o novim privredn'm mjerama, cn jc 
rekao da radne organizacije treba 
dovesti u takvo stanje da mogu jos 
uspj'^šn.ic djelovati. U svome osvrtu 
o povećanome lurisLićkom prometu 
ukazao je na potrebu šireg upozna
vanja gostiju s našom historijom, 
s uvjetima našeg života i dosad po
stignutim rezultatima, jer nije nam 
svejedao kakva će saznanja o našoj 
zemlji dobili turisti iz zapadnih i 
istočnih zemalja. Šibenska orga
nizacija S^HN, rekao je na kraju 
drug Stanić, ima velike mogućnosti 
da i dalje unapređuje sve procese u 
našem privrednom i društvenom si
stemu.
JURE IVEZIĆ: Opća je karakteristika 
dosad održanih konferencija SSRN u

u t^m^ da 
zacije mahem angažiraju u rješava
nju privrednu problema, a da su, 
s druge strane, izgubile iz vida izvje
sna primarna pitanja iz rada orga
nizacija S'HM. U priličnoj m.jj'ri za
pustilo se pitanje pretresanja poli
tički! problema u našim i m eđuna
rodnim odnosima. U nastavka svoga 
izlaganja drug Ivezić je r. kao da 
mnogo ši a podvrgavamo kr tici, ali 
da istovrem'^no nememo odgovor
nosti šio  i kako kritizirati. Mnogi 
odbrrnici nisu se  pojavljivali na zbo
rovima birača, mnogi nisu sudj'^lo- 
vali na sjednicama općinskih skup
st na, pa se  ctuda i javljaju mnogo 
kritike na adresu Skupštine cpćine.

i . < i *' > .
je d.’ug Ivezić ukazao na po
đ i Scc jalistički savez bude 

p.isutan svagdje gdje se  rješavaju  
esnovna o'anja od živclnog interesa  
za k ’ektive i radne ljude. Mnogi 
pr ;blemi na selu ne mogu se  rije
šiti cdjednom. Na'me, ako se  neko  
pitanje nije riješilo za godinu — dvi- 
;e, si'i irno je da će i ono doći na 
r e i. kao što su i m noge stvar: koje  
smo p’anTaK riješene na zadovolja
vajući način. Baš u tem e je potreb
na p cm 'ć  c"nenizacije SSRN. koja 
u neku ruka treba da postane s ta 
ti lizator, da bude prisutna na svim  
tnjeslim a gdje se  razmatraju i r ješa
vaju preblemi našega privrednog i 
društvenog života. (.ij)

B ez kom en tara , „J U G O P L A ST IK O '
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Problem škola II stupnja, Pedagoške akademije i đačkog doma „Ruža Vukman" 
na dnevnom redu siednice Prosvjetno - kulturnog vijeća Skupštine općina

N i  p-vo'i s .i-dnici IVosv J 'tn ' j-k - i i t - i rnog  v i j . 'ća  ra sp ra v l ja t  r.* se o 
p l / a t i im i  k /Ja  su r ti u f j ro im sg  i i a T c s a  /a ovu k o m j n j .  S o l)/ :roni d;i 
V- radi o k rap n im  p ' t j n i m i ,  s igurno Je da se /a s v f  n j .h  odmah
tTĆ - m /ć i  m ć  i na j  jo’ J j  r j j s - n j a .  1 p rvcm  rodu, hil ć(‘ ana l i/ irana 
m '*-/ j  škola dragog stu in ja  i p 'oM -m ' ko j i  su vo/ani /a norm alna t'unk- 
o - n i r a n i f  ( I i  škola, /at im  o r ja n 'z  n v a c i j a  nastavo na I*edaf/oškuJ aka- 

*1 m lj i  i na k ra ju  iskor iš tavan jo  kap ic i t “ ta u dat kom domu »Itu/a V uk-  
rn m«.

U KOJU SKOI.U. OSNOVCI

M:-e/a škola II st ipnja je dosta 
nerazvijena, tako da uč.anicima osta
je mila m ;gučnost za izbor, a profe- 
s.onaina orijentacija gubi donekle 
svoj smisao. Vel.k brnj učmika vrš. 
snažan pritisak na upis u te škole. 
Da .se ne bi stvorio politički problem, 
dosad se nastojalo upisivati sve one 
koji su izrazili želju za nastavkom 
školovanja. Takav priliv nije pratio 
i plansko rješavanje ostalih proble
ma u tim školama. Postojeće škole 
počelo su se razvijati po broju uče
nika više neplanski, pa se poslje
dice toga već sada osječ-ijj. To je 
dovodilo do toga da su pojedina od
jeljenja postala proglomazna (u ne
kim preko 50 učenika).

Takvo st.hijsko razvijanje dovelo 
je do toga da smo iz nekih šk ''a 
»izbacili« već. broj kadra nego što 
je b.lo potrebno našoj privredi i dru- 
Uvenim službama, a na drugoj stra- 

;m-mo nestašicu za drugim pro- 
t''ma depri- 

n.jelo je i to što kadrovska služba 
ne raspolaže perspektivnm planem 
potreba, a bez toga je nemoguće iz
vršit. plan'ranje ško'stva i njegovo 
usmjeravanje. To je dovelo do toga 
da se već danas pojavio suvišak kva- 
lificiPcanog kadra sa završenom sred
njom stručnom školom koji se vodi 
kod Zavoda za zapošljavanje. Ti su 
učenici završili slijedeće škole: Eko
nomsku 8, Gimnaziju 13, Medicinsku 
3. Školu sa prakt čnom obukom 7 i
Šk:!u učenika u privredi 40.
S.gurno je da čc to i ubuduće stva

rali još veće problem?, ako na vri
jeme ne priđomo studijskom izuča
vanju Loga pitanja. Morama vod.ti 
računa i o tome da će jedan brej 
odlazit: i na druge terene, ali da će 
većina ostati ovdje.

FYema sadašn.iim kapac.tetiem j 
prostora, naše .skelo II stupnja u 
najboljem slučaju mogu godišnje 
pr.m t; oko 800 učen ka. a priliv i/ 
osnovn h škola bez pon.ivljača izgle
da ovako:

1965. godine 1518, 1965. godine 
1594. 1967. godine 1818, 1968. godi
ne 1800, 1969. godine 1800, 1970. 
godine 1782.

Škole su primale učenike zavisno 
cd svojih kapaciteta školskog pro
stora. To je dovelo do toga da je 
najveći broj učenika usmjeravan u 
g.mnazije 44.82^(,, zatim u škole za 
KV radnike 38,62"

Ovogodišnja anketa Zavoda za za
pošljavanje u Šibeniku, izvršena me
du učenicima osm h razreda osnovn.h 
škola na području naše opčine, dala 
je pomalo neobične rezultate. Od 
1518 učenika — koliko ih ima u zavr
šnim razredima 21 osnovne škole — 
562 ,h je izrazilo želju da namjera
vaju izučavati zanate. U odnosu na 
p*?šle (jedine to je velike iznenađe
nje. Međutim, jedan broj roditelja 
želi da njihova djeca nastave uče
nje u srednjim školama (gimnazija
ma), jer navodno one obezbjeđuju 
bolju egzistenciju.

Očigledno je da se sve više uoča
va vrijednost škola za kvalificirane 
radnike i da se zato za nj h učenici 
rade operedjeljuju nego prošlih go
dina. U tom bi pravcu trebalo stva
rati postepen? mrgučnosti i priširi- 
vati kapacitete l.h škola.

Škole učenika u privredi naći će 
sc ove godine u posebnom položaju, 
jer privredne organizacije na pod
ručju naše komune neće moći primiti 
cnol.k broj učenika kao prošle godi
ne, kada su privredne organizacije 
uz velike poteškoće sklopite 461 ugo
vora 0 izučavanju pojedinih zanata.

Prem? tem'' ako bism') svim za- 
intoro-s i-aninf jvc gedino htjeli obez- 
b.jediti mj'?slo, onda bi ih trebalo 
p:‘imiti više nego prošle godine, a 
to je ni‘m ig iće očokivati kad se ima
ju I vidu n.'žv; pi'episi iz Zakona o 
radnim cdn simj. a u vezi nagra
di.vanja učirik j i obaveze radn h 
crganizicija da iste moraju prihvatiti 
pesi.je reguliranja vojne obaveze.

T: ćo pr.većati izdatke u sv.m p.*iv- 
rednim organizacijama, i ako bismo 
na njih i ubuduće vrš.li adm nistra- 
tivni ili drugi pritisak u vezi s pri
jem m uč 'n 'k i prek? njihov h stvar- 
n h potreba, doveli bismo pojedine 
od njih u još težu financijsku situ
aciju. To nas navodi na zaključka 
da nećeemo morati više razvijati 
Školu sa praktičnom obukom, gdje 
se ne sklapaju ugovori po Zakonu 
o radnim odnosima.

Porast troškova po jodnom uče
niku u našoj komuni izgleda ovako: 
za stručne škole: 1961. godine 43.300, 
1962 — 52.100, 1963 — 50.900, 1964 ~  
61.600 i 1965. godine 68.973; za gim- 
naz'je — 1961. godine 44.000. 1962 
— 37.000. 1963 — 37.900, 1964 —
48.500 i 1965. godine 62.280 dinara.

Naša je komuna za potrebe škola 
drugog stupnja u ovoj godini izdvo
jila vi.ŠG od 190. milijuna d'nara. 
Gornji iznosi po učeniku pokazuju

nam da ni rnnazija n je tako jef
tina k iko >'3 na prvi pogled izgleda. 
Bilo bi interesantno razmotriti pi
tanje situacij” u pogledu .školskog 
pro.stora u srdnjim školam'u. Im„mo 
jeJan broj škola koje nemaju uopće 
sv-je pro.sticijc, kao npr. škole uče- 
n k i  u privredi ili nepodesne i male 
prostorije u Ekonomskoj školi, što 
poskupljuje i samu nastavu. Tako
đer bi trebalo temeljitij? analizirati 
problem epreme i materijalnih tro
škova, jer sc zna da .školska opre
ma i rashodi koji idu za te potrebe 
ni iz daleka ne zadovoljavaju po
trebe nastave.

Međutim, sve te probleme ne mo
žemo izdvojeno analizirati, već u 
sklopu cjelokupnog školstva u našoj 
komuni.

UČENICI IZVAN NAŠEG PODRU
ČJA; KOŠTAJU NAS PRILIČNO
MNOGO

To je ozbiljno pitanje koje se po
kreće' u svim kemun'uma, a koje se 
pokušava rješavati međuopć'nsk'm 
fondovima, al: to nije dalo gotovo 
n kakvo rzultate Kod nas ie situa
cija takva da od 2974 učen'ka sred
njih i srednjih stručnih škola imamo 
221 učenika s oodručja izvan naše 
općine, ili 7,62'̂  ,|. Tome treba na
dodati studente na Pedagoškoj aka-

SA SKUPŠTINE ZAJEDNICE SOCIJALNOG OSIGURANJA

Fond zdravstvenog osiguranja financijski uravnotežen
F.nancijsko kretanje Zajedn.ee so

cijalnog osiguranja radnika za prvi 
kvartal, koje je anal.zirano na skup
štini početkom ovog mjeseca, ne 
pokazuje ništa specifičnog. Broj za
poslene radne snage je u odnosu na 
1961. godinu smanjen, kako je i 
planom predviđeno (l,40"o). Osobni 
dohoci su u okviru plana, a veći su 
za blizu 30% od onih iz 1961, i to 
u Š.ben ku za 29" u a u Drnišu 
32.5":(i. Pr.hodi su nešto p'^dbacil: u 
odnesu na pian, ali su veći u odnosu 
na 1964. za oko 18" n. Rashodi su 
bliži planu nego prihodi, a nadma- 
šuju prošlu godinu za više od 22" o- 
Iako ni prihodi n: rashodi ne dajj 
pravu sliku u prvom kvartalu, ipak 
se može reći da je iz ieđnečonje, od- 
nc. no ravnetež'i, osnovna karakte
ristika tr*ndencije oriheda i rasho
da. Uz'-j sve to, t'^eba podvući dn .su 
ambulantni trošk ./i p'r/ o'ani za 
58" u prema 1961, b'.Ir;oi''k; za 16' 
l.J('k>.' /. i 7)7'‘0 , bolovanja do 30 la 

na 33'̂ ’n. dok su bolovanja preko 30 
dana u troškovima sm'dnjena za 
23".,. Ni u te podatke nemamo pot
pune sigurnosti, jer u prošloj godi
ni cni nisu bili za to vrijeme kom
pletni kao ove god.ne. Suprotno lo
me povećanju, broj pjodinih usluga, 
cdnosno medicinskih pomoći, bilježi 
pad. Tako je ambulantnih usluga 
manje za 21" bolničkih dana 12'̂ 'o. 
itd. Iako je p''St^tak bolovanja sve
den u dosta normalne granice i iz- 
nr.s: < ko 4,5  ̂ neke radne organi- 
zac jf' imaju n^'^bično visoka bolo
vanja, kao B'ksitni rudnici Ka
menolom 9.3" I,. Udarnik 9"',,, Indu
strija Krka 0",i. Sipad 3"o, Asfalt
/" (I.

Skupština je i na ovoj sjednici 
istakla nf^koliko pitanja zdravstven . 
službe u Šibeniku, koja se već odav
na ponavljaj j, a k^ja negativno utje- 
č j na ostvarivanja zdravstveno za- 
s'.te osiguranika, koo su: pre

dugo — pa i po n^k’l ko d-ma če

kanja u nekim specijalističkim am
bulantama, raspored specijalističke 
službe, davanje injekcija po kuća
ma, permanentna služba opće prak
se, efikasnija patrenažna služba, i 
drug 0.

Stopa za zdravstveno osiguranje 
je sn.žena od 8.7"., na 8.4"„. Dnev

nice u ekviru putnih troškova bo
lesnika na bolovanju su povećane, 
a povećane su i naknade za pogreb
ne .troškove za 20"V Na kraju je 
skupština izabrala svoj izvršni organ 
— Izvršni odbor — od 11 članova.

I. R.Uspješna bilanca radnih akcija

O C L E ttu L O

^  a  i }  e  c  a  f
Pi.'diiz (č ,N I p: :J- r.;sp,- 

rl u[\('U. s ' 7' m, nei/'Caj ".ispi .̂uju i d uĝ * p. vrrulne or.jLn'zHcij->. .Tr-r: 
b-z : ui ' j - r i L- nr . i  r-̂ gi .t-'irijp kadrovM, n ■mu pebelj.š-inja kvabf.kac n'- 
St ‘ ik( ure — kn ba j^g;!

'Nj.vna pr liz .dnju" tn.ž'la j'' .̂ .kl-i.'li'-t >'?. Uvjf'ii; završena srednj • 
ckon-'m'-ika šk\4a : nii^mHnje pM godina jjrakse. Plaća p> Pravilniku u 
raspndjeli osobnih d :hnd.-ke. I tako dalje.

— Ev ) za tebe posla — k-iže otac kćerk. koja upravo završava eko
nomsku školu. — Natjeći se.

— odakle mi p̂ H god.na prakse? — pita kći.
Otac se počeše po glavi.
MJf''.to sklad.štara u poduzeću »Naivna pro.zvodnjao zauzimao ĵ - 

do jjč  '!* c: )vjek s nesvršenem osnovnom ško’cm, al: je zato imao više
godišnju praksu. Kako je str kao tu praksu u času zaposlenja, to nam n.je 
poznato.

Tada n..su postojali natječaji i mogao se svatko zoposliti prema 
zaslugama.

Sada je skladištar penzioniran: stekao je zasluženu mirovinu.
Jadno poduzeće >Naivna proizvodnja«! Kako da dobije kvalificira

nog sklad.stara? Da izmijeni uvjete natječaja? Ne b. bilo dobro. Kakav 
bi lo bio sklad.star sa dipk mem ekonomske škole bez petogodišnje prak
se. II.: skladištar s pet god.na prakse bez škole.

Najbolje j^ stvar prepustiti preporuci. To je ipak najbolja (ako ne 
najveća) kvalif.kacija,

Drž.mo se m. stare prakse pri zap>ošljavanju. Tradiciju valja pošti
vati i njegovati kao folklor, zar ne? M.ARIN

Ovih su dana završene ovo
godišnje om ladinske radne ak- 
ciie. Rudo-'d su se odvijali u 
dva takm ičarska nerioda, od
nosno f>d 1. XT do 25. XTT 1*̂ 64. 
g<idine i od 1. TTT do 1. VT 1965. 
godine.

Omladina škola dnu^og stup
nja imlavnom Je rad'đa n  ̂ iz
gradnji sportekoa reptra u Tr- 
nici i kupališta »Tadrila'<. Kroz 
to oni ‘U dali 41)611
radnih s?ti, š.to p redstav lja  po
većan ie za ?4"7 u odnosu na 
prrxUrrTO'ii-riii udio.

T)a su postio-noti zaista doh-J 
n-riihati. u nm’’om redu

od l ičn o j  0'*7ar'i'7ari ii 
u. ôj-r>Tr,vo On7'in<Vi l'omi- 

t'U Saveza orpladir ’ -*. ul'ava- 
pni r>r>mo''i o d  Vomit'*<-a
SaV‘’''za rrnladine Tvr>-niri‘
tro'Ja i f!‘0>l'*mira i i'7'«"> nr '̂d. 
nom znlacraniu svib 
ja kolo su učesl\'n\ale na [■n'» 
radovima.

Pr' '̂ m̂a rlgn-«! J •nrrvrrr̂ fpn On- 
/•ncl'/'>'r l'prni «̂ t̂a SO ’ i i''bi''oii-/» rr->'-U-ii 1 ii 1 Trr»(̂ i J nb’rp-
niii radovi. i''r se nr**d\’i/‘ia dn 

r>-^lorlinn ĴVr>la d '’ î <y]
AO ono r^clriJR snti rit-op

/n-’-rZ-o radovi na ob
jektima U rmiči.

5N*»r>cVc f)r'rqnivnri Sav^^a 
omladine također su postigle 
ver^ma dobre reznbntc na izvra- 
dnii svojih lokalnih objekata.

Omladina Vodica. k(.>ja p red 
njači po m asovnosti i radnrrm 
efektu, dala jc nešto više od 
40 000 radnih  sati. T ribunjska 
om ladina učestvovala je na u- 
ređenju prilaznih p u ie \a  i kupa
lišta. Aktiv SO Slivna izgradio 
Jc dva sportska igrališta. Om
ladinci Danila G ornjeg vlasti
tim  su snagam a izgradili dvije 
trafostanice. Organizacije SO

M urtera i T ijesno najviše su 
doprinijele na u rđen ju  tu ris tič 
kih punktm m  i sportskih  igrali
šta. Prim ošlenska om ladina bez 
predaha pom aže izgradnju tu ri
stičkih ob jekata  u p red jelu  Vc- 
bke Padučc i na uređen ju  o k o  
h.ui.

MnoTe akcije na svim podnu- 
čjim a šibenske opčinf* naibolje 

p usp ješnoj bilenci ovo- 
t^ođišnjih radova organizacije 
Savfoa om ladine.

— kb —

SJEDNIC\ SKUP.ŠTINE OPČINE 
Š.'BE.sIK

.si'Cln.c. Skupštine opulne Ši
ban k k a |e; cUržanu u petak 11. 
o. ?n u . /̂  j ne .su ć *t!r! odluko o 
uvouoniu nii'sn^g sam''doprinosa u 
M M':r n . /..rju I SItn .m Do
njem. t; i.m m.iesclma prijo su odr
žani reforon'Juml na kej ma s j  veći- 
n:m glasova usvojene ebavezo mje
štana na izgradnji komunalnih obje
kata. Betlnjani I Mjrterani obave
zali su se da će izvrš.ti petrebne 
radove na dovodu pitke vede, a nji
hov samedeprinos bit će dat u rad
noj snezi i novcu. Žirjan' će obav'ti 
’zvjesne komunalne radove, a mje
štani Ttna Dnnjo't Iz sam idoprlnosa 
će cs.gurati sredstva za izgradnju 
pjta k“cz selo.

Zajodn čka sjednica sviju vijeća 
razmjirala je prijedlog Komunalne 
zajednica* socijalnog osiguranja po
ljoprivrednika, prema kojem se stopa 
doprln''sa za zdravstveno o.siguranje 
Doljeprivrecin ka oovećava za ovu 
god n » nd 12 na 18 posto prema ka
tastarskoj osnovici, a poseban do- 
pr.ncs po svak'im č’anu demačinstva 
iznosio bi 2500 dinara. Naken žive 
rasp-ave većinom glasova vijeća ni
su prihvatila taj orijedlog. pa će 
vjerojatno o t^me konačan sud do
nijeti u drugosteponoj nadležnosti 
Kotarska skupština u Splitu.

demiji. Ti nas učenici koštaju bez 
studenata Akademijo v še od 17 mi
lijuna dinara, i i 7,4'',, svih i/.d'jtaka 
za te školo. Bilo bi interesantno, kad 
bismo posjedovali podatke, da vidi
mo koliko nas koštaju naši učenici 
koj' se nalaze u srednj'm školama 
u drug m općinama.

Sad ćemo pokušati da po skupi
nama škola, kako smo ih grupirali, 
iznesem ) bar u kratkim crtama još 
konk»*etnije tu problematiku.

SREDNJE .ŠKOLE (GIMNAZIJE): 
UKLJUČIVANJE U PROIZVODNJU

Eoslije završetka tih škola više od 
90‘Vo učenika orijentirano je na stu 
dij na višim školama i fakultetima. 
Obje škole posjeduju odgovarajući 
prostor, ali nedostaje oprema u ka
binetima, i to naročito u Pedagoškoj 
gimnaziji.

Ni u jednoj od te dvije škole ni- 
.su stvoreeni realni uvjeti za spro- 
vođenje proizvodnog rada i opče- 
Lehničkog obrazovanja. Uvođenjem 
toga rada i nastave imalo se i vidu 
to da se nastava na taj način kvali
tetno obogaćuje. Škole bi zajedno s 
privredom trebale da razmotre mo
gućnosti uključivanja učenika tih 
škola u proizvodnju. Ako se pokaže 
da proizvodnja ne može primiti sve 
učenike na praktičan rad, trebalo 
bi se orijentirati na osnivanje vlastitih 
radionica ili kompletirati radionice 
sa praktičnom obukom ■ i u njoj 
sprovoditi bar djelomičnu praksu.

SREDNJE STRUČNE .ŠKOLE 
(EKONO.MSKA I ŠKOLA ZA 
MEDICINSKE SESTRE):
SKUPI UČENICI
Školovanje u višim i visokim ško

lama nastavlja oko 25"o učenika tih 
škola. To nas upućuje na zaključak 
da ne b; trebalo povećavati kapaci
tete tih škola, jer 75% učenika želi 
da se zaposli poslije završetka ško
lovanja. Iz naprijed iznesenog mate
rijala vidljivo je da iz tih škola ima
mo kadrova koji ne mogu naći po
sla.

Prema jednoj računici, za pet go
dina na našem će terenu trebati još 
118 medicinskih sestara. Međutim, 
mi ćemo ove i iduće godine školo
vati 81 medicinsku sestru. Za Eko
nomsku školu trebalo bi tražiti dru
ge podesne prostorije, jer m'dle učio
nice poskupljuju cijenu koštatnja po 
učeniku. Svaki učenik te škole u 
ovoj godiini košta našu komunu vi
še od 85.000 dinara.

ŠKOLE ZA KVALIFICIRANE RAD
NIKE
».ŠUP ŠIBENIK, LOZOVAC I NHIR- 
TER, ŠKOLA SA PRAKTIČNOM 
OBUKOM I ŠKOLA ZA BOLNIČA
RE): HITNO 14 STANOVA
Učenici tih škola školuju se za 

potrebe naše privrede i zdravstva. U 
tim školama, pored drugih problema, 
nastavničk. kadrovi predstavljaju 
problem broj jedan. Da bismo dobili 
taj kadar, kao i za potrebe rješava
nja problema postojećeg kadra (u 
školama U stupnja), prema jednoj 
evidenciji trebalo bi riješiti stambeni 
problem za 14 prosvjetnih radnika. 
Ako teme dodamo pomanjkanje 
udžbenika i nastavnih sredstava, 
enda nam rnože b.ti jasno pod kak
vim se uvjetima izvodi nastava.

Škola sa praktičn m obukom radi 
-sa piivremenom dozvolom za rad. 
Dj bi se kompletirale radionice te 
škole, a na taj način i dobila dozvo
la zj rad, zH školu bi, pored dodje- 
Ij nih .srjdstava, trebalo osigurati još 
42 milijuna din :ra. Te bi se radicni- 
ci\ ako bi se kemplelirale i proširi- 
!(•, m gle koristit; i za ućen.ke (elck- 
tr.ćare i metalce) \/. Škole učenika 
u privrod.. Na taj bi se način nat licu 
mJc.sLa lakie povezivala .st.ućno teo
retska 1 praktična naotava, i to pod 
rukovodstvom ist.h nastava.ka, U 
vozi navedenih sredstava. t r ‘'*ba)o bi 
c'lmah zfuzc'ti stav i preko praznika 
naruć li p'Irebnu oprem j. Ako to 
k:mpietiramo, onda m''ž^mo razmo- 
ir,ti mogućnost i vidjeti opravda
nost otvaranja odjeljenja srednje 
tehničke škole, za Čijim se kadrovi
ma osjeća p-itreba u našem indu
strijskom bazenu. Otvaranje te ško
le može se razmotriti na dva nači
na: ili da u okviru tehn čkog škol
skog centra otvorimo k’asična od
jeljenja. ili da najboljim učenicima, 
kad završe te škole, omogućimo da 
za dvije godine dobiju zvanje tehni
čara. Za potpunu realizaciju jednog 
ili drugog načina, tj. za odjeljenje 
za strojarski smjer i za odjeljenja 
za električni smjer trebalo bi za na
redne četiri godine osigurati još oko 
33 milijuna dinara.

U ŠUP u Murteru i Lozovcu teško 
je ekio'rat; nastavnički kadar, jer 
su to škole ispod 40 učenika. Škola 
u Murteru će vjerojatno postepeno 
odumirati, jer neće imati dovoljan 
broj učenika.

Da b' se što bolje iskoristio po
stojeći nastavnički kadar, a time bi 
se dobilo i na kvaliteti nastave, po
trebno bi bilo razmotrit: mogućnost 
osnivanja centra koji bi objedinio 
pod jednim rukovodstvom i ŠUP !

Školu sa praktičnom obukom. Za po
trebo t.h škola potrebno je što hit- 
n.je osigurati 11. prosvjetnih rad- 
n ka, i to pretežno za stručne pred
mete. .Spomenuti bi centar, pored 
školovanja kadrova, imao zadatak i 
da kao verificirana ustanova vrši 
prekvalifikaciju postojećega zaposle
nog osoblja u radnim organizacija
ma. Da je tome potrebneo što hit
nije pristupiti, pokazuje nam kvali- 
fikaciona struktura zaposlenih, jer 
od ukupnog broja zaposlenih više 
cd 50" 0 radnika nema nikakve stru
čne kvalifikacije. Ako bismo doško
lovanje kanalizirali putem spomenu
tog centra, moglo bi doći do sma
njenja kadra u tvorničkim centrima 
za stručno usavršavanje. Sve je to 
skupa u skladu s intencijama propisa 
i zakona o stručnim školama, koji 
će uskoro biti doneseni.

Pitanje Škole za bolničare trebalo 
bi ozbiljno razmotriti. Za problem 
toga kadra osjeća se sve manje po
treba. Prema sistematizaciji radnih 
mjesta u Medicinskom centru, za 
pet godina njima će biti potrebno 39 
bolničara, a mi ćemo ove i iduće qo- 
dne iz te škole dobiti 74 bolničara. 
Školovani kadar u jednome velikom 
orocentu želi nastaviti školovanje u 
Školi za medicinske sestre.

PEDAGOŠKA AKADEMIJA:
PROTIV MALIH v^TT7nT>^
Osnovana je 1961/62. To je mlada 

ustanova, koja se nije u dovoljnoj 
mjeri afirmirala. Prosječno godišnje 
upisuje 200 studenata, od toga su 
50"/(, izvanredni. Na njoj postoji se
dam studijskih grupa. Neke grupe 
rade s malim brojem studenata, kao 
npr. grupa za engleski jezik koja 
radi sa svega 4 studenta. Za tu se 
grupu godišnje troši cko 2 milijuna 
dinara. Slično je stanje i s grupom j 
za fizički odgoj. S druge strane ima-j 
mo grupu historija-geografija. na 
kojoj je upisan relativno velik broj 
studenata (37 redovnih i izvanred
nih), a našoj komuni su potrebna 
svega četiri takva stručnjaka. ^

U svakom slučaju, trebalo b; iza- 
nalizirati stvarne potrebe za pro- 
svjetnm  kadrom za područje Šibe-; 
nika, D.miša i Knina i u vezi s tim 
razvijati pojedine katedre. Ako se za 
neku grupu prijavi malen broj stu 
denata, ne bismo smjeli dozvoliti 
otvaranje te katedre, već studente 
orijentirati na Pedagošku akademiju 
u Splitu ili u neko drugo mjesto, a 
naročito u onim slučajevima kad se 
rad: o kadrovima koji terenu nisu 
naročito potrebni.

Pored toga, Akademija bi u su
radnji s prosvjetno-pedagoškom slu
žbom trebala permanentno raditi na 
doškolovanju i stručnom usavršava
nju postojećega prosvjetnog kadra. 
Deficit kvalificiranog kadra je dosta 
velik, a naročito u seoskim školama. 
Ako bismo uspjeli da putem poseb
nog programa doškolujemo onaj pro
svjetni kadar koji radi u višim raz
redima, a za čiji rad je potrebno 
odobrenje Skupštine općine, mi bi
smo mnogo nap:*avili.

Sigurno je da će to još dugo vre
mena predstavljati problem, jer se 
više od 50"o predmeta predaju u 
osnovnim školama nestručno Peda
goška akademija, koja priprema ka
dar za te škole, još za duži period 
neće moći redovnim i izvanrednim 
studiranjem školovati tolik broj ka
drova. Bez planiranja i suradnje svih 
zainteresiranih faktora, a posebno 
kolektiva škola i Pedagoške akade- 
m je, to će rješavanje bit: prepušte
no stihiji.

Skupst na cpčine u narednoj go
dini ne b: smjela dat: dozvolu nijed
nom pro'ivjetncm radniku da isklju
čivo predaje u v:šim razredima, dok 
ne donese potvrdu da ie te predme
te upisao na Pedagoškoj akademiji.

PedaocŠka bi akademija sa svoje 
strano trebala učiniti sve da fm  lju
dima olakša .stud'ranje. Mišljenja 
smo da bi se za cne koji su pret
hodno završili ucteljsku školu, a 
predaju u višim razredima duže od 
pet godina moglo, olakšati na taj 
načn što b: se s n j’ma više radili 
stručni predmeti, tj. ulavni studijski 
predmeti, a svi osta'i predm-'ti da 
se daju u vidu kolokvija, a neki da 
se i ispuste.

ĐAČKI DOM »RUŽA VUKMAN«:
ŠTA S DOMOM?
Za potrebe doma sagrađena je no

va moderna zgrada, koja iz godine 
u godinu ima sve minj: broj pito
maca. Dom je kapaciteta 198 kre
veta, a krajem ove školske godine 
u domu se nalazilo svega 116 pito
maca. Svaki p tomac ovog doma na
šu općinu košta 78.571 dinara. Više 
od 50"/o pitomaca doma je iz dru
gih općina. U idućoj godini broj pi
tomaca će se vjerojatno još više 
smanjiti, tako da se očekuje da će u 
domu ostati cko 70 pitomaca.

Sve te probleme moramo odmah 
početi rješavati, sagledavajući per
spektivu daljnjeg razvoja i izdvaja
jući i razvijajući prioritete u postup
nom rješavanju.

Uroš Korlat, prosvjetni savjetnih
za srednje škole.



Ovih smo dana posjetili Matični ured Skupštine općine Šibenik 
s dvije namjere: da vidimo koliko je u posljednjih deset godina skloplje
no brakova i da provjerimo priču koja kruži i izvan naše komune ~ da 
je Ante Tikulin, popularni Dino, najsretniji matičar. Istinu o tome saznali 
smo dvosatnim listanjem vjenčanih.

Kad smo ušli u Matični ured, popularni se Dino nasmijao i, jer je 
znao našu namjeru, rekao: »Od onih koji su se vjenčali u ovom uredu 
1964. i u 5 mjeseci 1965. godine nije se nitko razveo«. Kad smo počeli 

 ̂  ̂ listanjem debelih knjiga, prišao nam je matičar Dino i dodao: »Na 
i  žalost, evo su stigla dva rješenja o razvodu, a odnose se na spomenuto 
4 razdoblje.«

TURIZAM Šta vam pruža šibenski kraj
Do li je Đlno
najsretniji
matiiiar?

Da bi gorn ji dijalog  bio sli
kovitije  prikazan, poslužit ćemo 
se nekim  in teresan tn im  podaci
ma. Naiime, u  prošlo j i u prvih 
pet m jeseci ove godine skloplje
no je u  M atičnom  u redu  ukupno 
34? b raka.

N ajm lađa udavača u tom  vre
m enu. a u jedno  n a jm lađa  uda
vača koja je  dosad ikada v jen
čana u ovom  uredu , im ala je 
14 godina. Ona je  već rodila 
7d.ravo m uško d ije te  od 3.5 kilo
gram a. No, to  n ije  ono najvaž
nije  što  sm o željeli doznati, je r  
je  naš cilj b io  da čitaoce upoz
nam o s podacim a o tom e koli
ko je  u posljedn jih  10 godina 
ukupno s-klopljeno i razvedeno 
b rakova i koliko je  brakova 
sklopljeno i razvedeno na Silve- 
s ta rsk o  veče (tj. 31. prosinca 
svake godine). Dakle, evo s ta ti
stičke p riče  o  tom e.

U p o sljedn jih  10 godina ukup
no je u  M atičnom  u redu  u Ši
beniku sklopljeno 2.327 b rako 
va. Dakle, p rilično  mnogo. N aj
više brakova sklopljeno je  p ro 
šle (250) i 1958. godine (244). 
N ajm anje ih je  bilo 1955. godi
ne (180). P rosječno  kod nas 
se sk lapa oko’ 230 brakova.

No, sada tek  iznosimo, po 
našem  m išljen ju , n a jin te re san t
niji podatak : od svih u  pos- 
Ijednj'iih 10 godina sklopljenih 
b rakova (2.327) razvedenih ima 
s.'imo 105, što  znači da se p ro 
sječno  godišnje razvodi oko 10 
braikova, a što  nas opet »goli
ca« da postav im o p itan je : da li 
ie naš grad, u  odnosu na sklop
ljene brakove, grad  s prosječno 
na jm an jim  b ro jem  razvoda i

da li je  popularn i Dino n a j
sre tn iji m atičar, kod kojeg na 
v jenčanje dolaze čak i iz drugih 
m jesta?

Na to  je  p itan je  teško odgo
voriti, ali ćem o zato iznijeti 
neke činjenice koje bi mogle 
ići u prilog  toj tv rdn ji. Č injeni
ca je, naim e, da je  Jugoslavija 
u Evropi m eđti prvim a, ako ne 
i p n ’a zem lja, po b ro ju  razvo
da. Sam o u toku  prošle godine 
broj onih koji su se razveli 
dostigao je b ro jk u  od — 21.363. 
To znači da na sedam  skloplje
nih b rakova dolazi jedan  razve
deni. U našem  m atičnom  uredu 
nije  takO'. Tek na 22 sklopljena 
dolazi iedan razvedeni brak , 
što  znači da sm o više od tri 
p u ta  ispod »jugoslavenskog p ro 
sjeka«. tj. da s pravom  možem o 
govoriti da je  naš m atični u- 
red  s popularn im  Dinom  zaista 
»sretne ruke«.

Podaci o sklopljenim  brako- 
• na S ilveslarsko veče ta 
kođer su in teresan tn i. Naime, u 
nosljeđnj'-h devet godina (bez 
,?1. nrosinca 1965) na Silvc- 
stars.ko veče bilo je sk lopljeno 
ukupno 67 brakova, što znači 
p rosječno  godišnje nešto  više 
cd 7 b rakova (1960. skloplieno 
ih ie čak 12). Od svih lih b ra 
kova razvela su se sam o tri 
b raka, što  je zaista  zanim ljivo.

T na k ra ju  — b a r  što se tičo 
ovoga p itan ja  — nem a boiazni 
ili razloga za bilo kakav alarm  
ili »ćakulu«, ier činjenice koie 
smo ‘zniieli slikovito govo''-^ da 
sm o ioš uvijek daleko ispod 
»jugoslavenskog prosjeka«

J. G.

Više značajnih akcija
Prema posljednjim informacijama 

Turisičkog saveza općine, u gotovo 
svim turističkim mjestima je ovo
godišnja akcija »Mjeseca turizma« 
obilježena brojnim i značajnim rad
nim manifestatcijama, koje su ini
cirale mjesne zajednice Socijalistič
kog saveza u suradnji s turističkim 
društvima. Gotovo nema sela gdje 
nije registrirana bilo kakva akcija 
kako bi se turistička sezona doče
kala što spremnije i bolje nogo lanj
ske godine.

Uz dobrovoljne radne akcijo, koji
ma je sudjelovalo više tisuća odra
slih stanovnika i školske djece, usp
jeh nije izostao. Pored radova na 
pošumljavanju i uređenju ulica, oba
la i kupališta, u više mjesta održa
na su natjecanja za najbolje uređe
ne kuće, dvorišta i vrtove. Najuspje- 
šnij m domaćinstvima podijeljene su 
diplome i novčane nagrade. U tome 
su se naročito istakli — turistička 
društva u Murteru, Vodicama i Skra
dinu.

Komentar dežurnog novinara
Mnogi naši građani, čitaoci li- 

.sta, često zamjeraju da malo pi
šemo o nekim naoko sitnim stva
rim a, ali koje u dalim  m om enti
ma predstavljaju opasnost za 
njihove živote. Takve prim jedbe 
sasvim  su opravdane i stoga 

, sam o neke od n jih  želimo ovdje 
i spom enuti. Možda će one pota- 
I knuti nadležne organe da ih ski- 
i nu sa dnevnog reda.

O kakvim  se to  »sitnicama« 
radi? Zbog nedostatn ih  sred sta 
va koja se prelijevaju  u stam 
beni fond, od zgrada u starom  
dijelu  grada m noge se od njih 
nalaze u veom a trošnom  stan ju . 
Fasade povrem eno opadaju , zi
dovi napukli, krovovi rastreseni. 
O tuda su i opasnosti za nrola- 
znike sve češće. Nema tom e du
go da se oveći blok fasade sa 
d ijela kuće koja pripada  Kneže
voj palači slropoštao  na pločnik 
ili da za nevrem ena padaju  cre- 
Dov;, kao što je to slučaj u Ulici 
R. Visiamja, Jurja Dalmatinca, 
i drugim a.

Poseban p r im je r  nebrige ko
m unaln ih  organa čine s trm e ste- 
penaste  ulice, a  tih  je  ne mali

U očekivanju konačne »stabilizacije« vremenskih prilika, turistički 
radnici, a posebno ugostitelji, ulažu posljednje napore da organiziraju 
službe i potrebne usluge, ugostiteljske kapacitete i sve ostalo što je 
potrebno za efikasno funkcioniranje kompleksne turističke privrede.

Kakva je situacija u pojedinim objektima na našem području i što 
već sada oni mogu pružiti svojim gostima?

BAR U GRADU

Dva hotela u Šibeniku potpuno 
su spremna, Izvršene su i izvjesne 
rac ionalizacije , postignute uštede. 
Sm anjen je broj personala, u hotelu 
»Krka« povećan je broj soba. No
vost je i to što se upravo dovršava
ju prostorije u hotelu »Krka«, koje 
se preuređuju u bar. Radi poteško
ća kod izvođenja radova neće se 
moći otvoriti već 15. lipn ja , kako 
je to bilo predviđeno. No, on će 
raditi u punoj sezoni, i to od 22 
sata do 02 sata , a u zimskim m je
secima od 21 pa do 01 sat. Imat će 
svoj stalni zabavni orkestar. I hotel 
»Jadran« pregovara za jedan m a
nji sastav koji će izvoditi ozbiljnu 
muziku,

JADRIJA KOMPLETNO
RASPRODANA

Jodrija je ove godine opremljena 
drukčije nego što je to bio slučaj 
dosadašnjih sezona .Nem a više ono
ga »otvorenog« restorana. On je sa 
da »zatvoren« i neće biti teškoća 
za goste i osoblje kao do sada. Ja- 
d rija je  sa svih 90 do 95 ležaja kom
pletno rasprodana, a vjeruje se da 
će u narednim tjednim a pritisak na 
Jadriju  i njene kapacitete još po
rasti (naravno, ne računajući kupa
če).

Pripremljeni su i objekti u Zlari- 
nu. Trideset ležaja u hotelu »Ko
ralj« sa tri depadanse od 40 leža
ja osigurano je ove sezone turisti
ma koji će, osobito od prvog srpnja, 
posjećivati Z larin . Prijevoz za Zlarin 
i ove godine preuzima ustanova »Ze
len ila« ,, dok će poduzeće »Rivijera« 
radi dopreme nam irnica i prevoženja 
osoblja sklopiti ugovor s privatnim

prevoznikom. Poduzeće, naime, ne
ma svoj brod i mora tražiti izlaz na 
drugi način. U Zlarinu će ove se
zone roditi i jedan bife, koji če po
duzeće »Rivijera« dati na korištenje 
u okviru »internog« paušala .

NOVE UDOBNOSTI U
VODICAMA

U Vodicam a se ove godine učin i
lo zaista mnogo. U motelu su uklo
njene velike gromade kam enja, a 
uređen je , asfa ltiran  i ozelenjen i 
okoliš. Dovršava se nostrešnica na 
parkiralištu kola. Dva paviljona su 
spremna za prijem gostiju, treći se 
uređuje. Soda se osposobljava re
storan u kojem je  upravo dovršeno 
unutrašnje bo jad isan je . Plaža je ure
đena provizorno, koliko se moglo 
za sada učiniti, Isto tako i mali gat 
za pristajan je čam aca . Pomoći če 
u tome veći broj suncobrana, ležalj- 
ki i dasaka za sunčanje. Plaža će 
se s vremenom morati i da lje  ure
đivati, ako se misli gostima pove
ćati udobnost uživanja u moru. No, 
gosti su ovdje već sada zadovoljni. 
Motel je službeno otvoren od 25. 
svibnja. U slijedećim  mjesecima 
imat će i muziku. Za sada dnevno 
u motelu boravi oko tridesetak go
stiju, što je dobar broj s obzirom 
na vremenske prilike i tek otvoreni 
objekt. Znatnu teškoću će i dalje  
predstavljati voda, je r vodovod nije 
dovršen. Voda se još uvijek dovozi, 
a poznato je da je i to priličan f i
nancijski teret. Č ine se napori da se 
motel opskrbi tekućom vodom, bar 
do 1. srpnja, a li to nije sasvim s i
gurno. Još ostaje da se dovrši i 
terasa pred restoranom motela.

»Borik« (također u Vodicam a) n a

mijenjen je uglavnom za prehranu 
domaćih i strarvih posjetilaca koji 
noće u kućnoj raditiosti. Tu je već 
zakupljeno 60 ležaja za vrijeme od 
80 dana. Kapacitet toga restorana 
je oko 250 obroka, a on raspolaže 
i s terasom koja može primiti do 
350 gostiju. Taj će se restoran otvo
riti 20. lipn ja . Imat će i svoju g laz
bu.

Restoran »Kozara« je u lošem sta
nju, iako je  učinjeno sve što se mo
glo za poboljšanje usluga u tom 
objektu.

Na kupalištu u Vodicam a postoji 
bife «PIava plaža«, u kojem će so 
gosti opskrbljivati osvježavajućim  
pićima i manjim obrocima je la . Bu
dući da ni on nema vodu, to će na 
tome frekventnom punktu predstav
ljati posebnu teškoću. S vremenom 
bi od toga bifea zajedno sa kab i
nama pored njega trebalo n ap ra
viti manji restoran. Ove će se godi
ne taj bife dati na korištenje oso
bama na osnovu »internog« p auša
la« , kao onaj u Zlarinu. On je za
jedno s »Kozarom« uglavnom nam i
jenjen mještanima i domaćim pro
laznicim a, koji bi uz popularne c i
jene trebali da zadovolje svoje po
trebe.

JEDANAEST NARODNOSTI
ZA POČETAK

U Pirovcu motel, kamp i restoran 
funkcioniraju dobro, a velika bla
gost ove godine je voda koja je 
uvjetovala bolji kvalitet usluga. Go
sti su veoma zadovoljni. U mjesecu 
svibnju u motelu je boravilo 217 
gostiju 11 narodnosti — i to bez 
ugovaranja. Počeo je radom i kamp. 
u kojem će ove gdne kampiranje 
biti udobnije, jer će biti podignuta 
nadstrešnica za parkiranje kola.

Restoran u mjestu, kojeg je za
druga izradila iz svojih sredstava, 
dat je ove godine »Rivijeri« u na
jam. Unutrašnjost je kompletno ure-

Rekordan posjet u svibnju
Iako nas do početka glavne turističke sezone dijeli nepunih petnaest da
na, na šibenskom području su se pojavile prve veće grupe stranih 
i domaćih gostiju, a posebno je povećan dolazak motoriziranih 
turista koji kroz Šibenik prolaze nastavljajući put u pravcu Za
dra ili Splita. Loše vremenske prilike nepovoljno su se odrazi
le na turistički promet u prvih pet m jeseci ove godine, pa je 
on nešto slabiji od prošlogodišnjeg prometa u istom razdoblju.

Na području Tijesna najveći zah
vat obavljen je na izgradnji vod:j- 
veda dugačkog 250 metara. Postav- 
Ije-n je i 2220 metra dugački mjesni 
cjevovod. U Primošlenu su dovršeni 
radovi na kopanju kanala za mjesni 
cjevovod. U tim radovima dato je vi
se od 2200 radnih sati. Ozelenjene 
su slobodne povr.šine, uređene plaže 
i objekti u kućnoj radinosti. U Mur- 
Leru je stanovništvo sudjelovalo na 
uređenju puta od Slanice do Vači- 
grada, u postavljanju cijevi za ka
nal.zaciju i u čišćenju puteva i 
obale. U Vodicama je izgrađen 5 ti
sućo metara dJ.gačak mjesni cjevo
vod uz istovremeno dovršenje rado
va na priključcima. Ukupna vrijed
nost iznosi oko 6 milijuna d.nara. 
Izvršeno je i pošamljavanje prosto
ra u neposrednoj blizini plaže, gdje 
je zasađeno više stotina borovih 
sadnica. I u Pirovcu, Krapnju i Zla
rinu izvršene su slične akcije.

(J .i )

u  ugostiteljskoturističkom  ob
jektu »Rivijere« boravilo je za to 
vrijeme 5.896 domaćih i stranih 
gostiju, koji su ostvarili 9.112 no
ćenja. Sfituacija je ipak nešto 
povoljnija, jer se mahom radi o 
individualnim posjetima.

Tako je  u m otelu Pirovac (o t
voren 1. V) boravilo 217 stran ih  
i 12 dom aćih gostiju , u hotelu 
»Jadran« 438 s tran ih  i 403 dom aća 
gosla, u  hotelu »Krka« 215 stran ih  
i 571 dom aći gost, na slapovim a 
Krke u svibnju  je  boravilo 10 
s trn ih  ; 6 dom aćih tu rista ,u  Vo
dicam a 53 s tran a  i 4 doniaća go
sta, a u hotelu  »Borovnik« 11

stran ih  i 1 dom aći tu rist. Ta dva 
posljednja podatka  odnose se na 
razdoblje od 25. do 31. svibnja. 
Prem a lome, u svibnju  je  zabi
lježen najveći posje t s tran ih  tu 
rista  - 944, dok je  dom aćih gosti
ju  bilo 993. U tom  m jesecu ostva
reno je  više od 2.500 noćenja. 
Motel u Pirovcu, iako raspolaže 
malim  brojenu ležaja, bio je  is
punjen do posljednjeg  m jesta, 
kapaciteti hotela »Jadran« bili su 
u većini također ispunjeni, dok 
je dobar s ta r t zabilježen u tek 
o tvorenim  ob jek tim a u Vodica
ma i T ijesnu.

U »Rivijeri računajući da će u 
s rp n ju  i kolovozu svi ob jek ti 
poslovati punim  kapacitetom , 
ler se očekuju  veće grupe s tra 
nih gostiju  iz Zapadne N jem ač
ke, A ustrije, H olandije, Franues- 
ke i Ita lije .

Pansiunske cijene ostale su go
tovo neprom jenjene, naročito  za 
one grupe tu ris ta  koji dolaze na 
Jad ran  na osnovu ugovora sklo
pljenih  još p rije  sa tu rističk im  
i sličnim  organizacijam a. Pansi
on u hotelu  »Jadran« i m otelim a 
u Pirovcu i V odicam a iznos: 
3.750 dinara, u  hotelu «Krka« 
3.375, u ho telu  »Borovnik« T ije
sno, hotelu »Koralj« Z larin i na 
slapovim a K rke 3.000, a na Ja- 
d riji 2.850 dinara. Te cijene v ri
jede za srpan j i kolovoz, dakle 
u glavnoj tu rističko j sezoni.

J. J.

broj. koje povezuju pojedine dije
love gi'ada. U veom a trošnom  
staniu su gotovo sve stepenice u 
pred jelim a G rada, Gorice i d je
lom ično one u Docu. G rađani su 
često primorani da ih preskaču. A 
da li to mogu učiniti odrasli i osobe 
u pordmaklim godinama?
Zar je  moguće i dalje  to lerirali 
nem arnost po jed inaca kada iia- 
kon kiša ostave za izvjesno vri
jeme o tvorene željezne šahto 
gradske kanalizacije, ili stan je 
nločnika koii su napukli na rivi 
i u nekim  ulicam a u centnu g ra
da [V pak nedavni slučaj na 
Splitskom  putu  koii io na sreću 
prošao bez ljudskih  žrtava? On- 
d ie ie, naim e, jedan od kam iona 
riječke reg istrac ije  zakačio iona
ko već t^'ošnu željeznu obradu na 
sfcnenišfu koje \'cA\ u  Muzičku 
školu. Tom ie prilikom  na plo
čnik nalo više kam enih stepenica 
teških ’ no 300 kilogram a. Sva 
ie sreća da sc toga trenu tka  n it
ko c>d prolaznika nije našao u 
blizini.

Ovim sm o željeli da skrenem o 
pažnju  na sitnice, koje to 
i nisu.

Z-\VOD BIROTEHNIKA upisuje u školsku godinu 1965 66.
k a n d i d a t e  u

Depsnu EKONOMSKU ŠKOLU
Dopisnu EKONOMSKU ŠKOLU KNJIGOVOD. i MJERA 
Dopisnu UPRAVNU ŠKOLU 
Dopisnu BIROTEHNIČKU ŠKOLU
Dopisnu ŠKOLU ZA OFČE OBRAZOVANJE RADNIKA i 
Dopisne TEČAJEVr: KNJIGOVODSTVA

U v j e t i  za  u p i s :
1. Za Dopisnu ekonomsku školu, Dopisnu ekonomsku školu knjigo

vodstvenog smjera, Dopisnu upravnu školu. Dopisnu birotehničku 
školu i Dcp.sne tečajeve knjigovodstva: završena osnovna (osmo
godišnja) škola ili njoj ravna škola (sedmogodišnja škola sa zavr- 
šn'm ispitom, četiri razreda prijašnje gimnazije, četiri razreda 
prijašnje građanske škole ili dvogodišnja škola za opće obrazova
nje radnika).
Pored navedenih uvjeta kandidati za Dopisnu ekonomsku školu 
knjigovodstvenog smjera moraju imat: najmanje tri godine radnog 
staža na knjigovodstvenim poslovima, a kandidati za Dopisnu biro
tehničku školu da obavljaju poslove daktilografa, daktilokorespo- 
denta, stenodaktilografa, stenografa ili poslove sekretara rukovo
dioca, sek»'etara organa samoupravljanja, prijem i otpremu pošte, 
poslove ekonomaia i slično.

2. Za Dopisnu školu za opće obrazovanje radnika završena četiri raz
reda osnovne škole (za upis u I godinu), odnosno šest razreda 
osnovne škole ili I godina dvogodišnje škole za opće obrazovanje 
radn.ka (za upis u II godinu).

3. Ne upisuju se kandidati mlađi od 18 godina.
Ograničen je broj kandidata koji se mogu upisati.

1. Upisi počinju 1. VII 1965. i traju do zaključno 30. IX 1965. 
Prijave primljene poslije toga roka nećemo uzeti u obzir!
Sve pobliže informacije daje Birotehnika, Odjel za dopisno obra
zovanje, Zagreb, Jurišićeva 3 IV, telefoni: 21—692 i 39—070.

Jugoslavensko dramsko pozoriite u Šibeniku
G rađani Šibenika im at će 7. 

srp n ja  p rilik u  d a  prv i pu t u 
svome gradu  vide dv ije  p red 
stave Jugoslavenskog dram skog 
lx)zorišta iz Beograda.

U Šibeniku če b iti izvedena 
Šekspirova d ram a »San ljetne 
noći«. P redstava će se dati na 
Trgu Republike.

Novost za Šibenik je  i to Što 
beogradski um jetn ic i neće iz

vesti p redsta \a i n a  pozornici, 
već u originalnom  am bijen tu  
Vijećnice, pod arkadam a. Stoga 
će biti podešeno i gledalište. 
P redstava će |x>četi u 21 sat, a 
istoga dana u  17 sati drugi an 
sam bl toga pozorišta  da t će 
u kazalištu  p rcdsta\o i »Budil- 
nika«.

K arte  će se već sada pvistiti 
u prodaju . J. C.

O stavio nas je  posljednji, 
najstariji otac boračke obitelji 
Polica — Nikola Polić.

Umro Je u svojoj 73. godini. 
V rijedan željeznički službenik, 
dobar otac i suprug, pošten čov
jek  i iskren  dm g. On i njegova 
porodica bili su v jern i i odani 
borci narodnooslobodilačkog ra 
ta. Oni su se borili, bili zatvarani 
i progonjeni od neprija te lja .

Tri njegova sina m eđu prvim  
Šibenčanim a odazvali su se pozi- 
\ LI P artije  i krenuli u bo rbu  pro
tiv m rskog neprija te lja . Jedan  od 
njih dao je svoj život za slobodu 
i socijalizam .

Nikola Polić jedan  je  od očeva 
\c lik e  porodice čiji su potom ci 
u ovom gradu dobili svoju ulicu 
— Ulicu b raće  Polića.

đena i raspolagat će sa 105 sjedala. 
Tu će se moći poslužiti oko 300 lju
di u tri turnusa. Pred restoranom je 
uređen natkriti plato na kojestri se 
može smjestiti i do 200 posjetilaca 
f u tome je objektu predviđena mu
zika. Pitanje dovoda struje U taj 
objekt proteže Se više od godinu 
dana. Da toga nije bild, restoran 
se mogao otvoriti već prošle godi
ne u VIII mjesecu. Kako smo Oba
viješteni, poduzeće »Elektra« je pri
stupilo konačno da oBigtira direktni 
vod iz trafostanice koja se nalazi 
u blizni toga objekta. Restoran će 
se svakako otvoriti prije I. srpnja'.

Za goste u auto-kampu ovO Ćć 
sezone biti otvorena i mala' trgovi
na — bife. U njoj će biti popular
nije cijene za posjetioce koji dolaze 
na kupalište kod motela, a I za kam- 
p’iste.

JOŠ SE RJEŠAVA

Sa Martinskom je do sada išlo do
sta teško. Taj je objekt bio opte
rećen brojnim osobljem (15 do 22), 
pa je zbog toga bio nerentabilan'. 
Sada će se broj osoba svesti svćga 
na desetak, ali neće bit lako naći 
ljude koji će tako moći, sa smanje
nim personalom, dobro organizirati 
poslovanje. Predviđa se da bife na/ 
samoj obali, kao i onaj u restoranu, 
radi neprekidno, dok Če res^orah ra
diti samo za vrijeme obroka. Za 
sada se ne predviđa muzika na Mar- 
tinskoj. Pomišlja še i na to da se 
taj objekt dade u tzv. »eksterni pau
šal«. Interesenata već ima.

Auto-kamp na Martinskoj je Imi 
počeo radom 1. svibnja, ali ove go
dine to nije bilo moguće, jer on 
gro svojiTi posjetilaca prima tek  u 
VTI i VIII mjesecu. Bife koji ondje 
postoji nije dobro poslovao; pa bi 
i s njim trebalo učiniti nešto da se 
posao bolje organizira, vjerojatno 
davan.jem u najam, s minimalnim 
brojem ljudi, najviše pet osoba..

Kamp će se otvoriti 1, srpnja. 
Zaobilazni put za uvale uređen je' za 
kupače u režiji »Rivijere(f.

BOUI REZULTATI

U Tijesnu su otvoreni hotel i re
storan, dok bašta novog hotela jos 
uvijek nije dovršena. Trebao je biti 
otvoren i mali ekspresni — resto
ran, ali za sada se još nije našlo tko 
će to izvesti. Hotel »Borovnik« ove 
godine već pokazuje bolje rezulta
te u poslovanju. Dobio Je i vodu.

Prije nekoliko dana u tome je ho
telu zabilježeno 40 noćenja (8. VI), 
što je dobar broj za ovo vrijeine. Ina
če, u kućnoj radinosti ima mali broj 
zakupljenih soba, i to samo onih 
za koje postoje ugovori. Ni taj objekt 
neće ovog ljeta ostati bez muzike.

REORGANIZACIJA OPSKRBE

Sto se tiče opskrbe svih ugostitelj
skih objekata na našem području, iz
gleda da neće biti većih teškoća. 
Za one objekte koji pripadaju »Ri
vijeri« postoje 2 skladišna centra, 
i to jedan u Šibeniku, a đ'rugr u Vo
dicama. Glavnim artiklima objekti 
se opskrbljuju iz tih centara; dok 
sitniju robu nabavljaju saniL

Jedina je  poteškoća u toiile’ što 
razdaljenost objekata prošiYuje^r«dni 
dan dijela osoblja, osobito u 'i^ ^ d i-  
štima, šoferima, itđ. Na v i š k o j  
strani stavljeno je na raspolai^abje 
jedno vozilo koje će dopremati }ira- 
nu i materijal za to područje', kbje 
može primiti više od 300 posjetilaca 
u objektima poduzeća »Rivijera«.

CIJENE ČAK I NIŽE OD
LANJSKIH

Što se tiče cijena, smatraju u  »Ri
vijeri« da one nisu pretjerano viso
ke, osobito one ugovorene, one. su 
još uvijek niže nego kod drugih 
ugostitelja. Za kratko vrijeme to će 
se moći i konkretno vidjeti. Objekti 
su razvrstani po kategorijama, pa 
prema tome i po cijeni.

Hotel »Krka« i »Jadran« imaju 
uglavnom iste cijene, a hotel »Bb- 
rovnik« u Tijesnu npr. u prosjeku ni
že za 50 do 100 dinara. Evo uspo
redbe iz cjenika: teleći file u gra
šku stoji u »Jadranu« 700 dinara, u 
»Krki« 600, u »Borovniku« 500, »Ko
ralju« 550. motelu u Pfrovcu 600 di
nara, itd. Ili npr. ćevapčići: »Jadran« 
400 dinara, »Krka« 400, Zlarin 400 
())Koralj«), Tijesno 350 (»Borovnik«), 
»* l̂apovi Krke« 350 i restoran Doma 
JNA 320. U nekim Će se objektinia 
formirati i popularni kompletni obro
ci (menijh (Jadrija, »Kozara<f u Vo
dicama. restoran u Pirovcu).

Konačno, vjeruje se da će 
dme dobro poslovati i restoran 
slapovima Krke, čim za koji đan-'bu'^' 
de dovršen put.

Na slapovima postoji restoran sa 
85 mjesta u zatvorenom prostoru i 
sa većim brojem mjesta na otvore
nom prostoru. U adaptiranom pan
sionu postoji 12 ležaja s udobnim so
bama. Za ovu godinu postoje več 
i ugovorene posjete grupa iz ino
zemstva. koji nakon posjete gradu 
odlaze na slapove Krke.

J. čelar



„Šubićevaci i U očekivanju 
vedrijeg horizonta

Integraciona kretanja u šibenskoj privredi pokazala su se u praksi 
uglavnom kao opravdana. Iako nisu postignuti neki vanredno značajni 
zaokreti u poslovanju, činjenica je da Je ujedinjavanje istorodnih po
duzeća donijelo i te kako koristi. Takva se rezoniranja čuju i kad se 
povede razgovor o radu ugostiteljskog poduzeća »Šubićevac«, koje Je 
od 1. travnja 1963. god'ne objedinilo poslovanje do tada triju samostal
nih kolektiva — »Rijeke«, »Narodnog restorana« i radnićko-službenič- 
kog restorana »Izgradnja«. Iako nitko ne tvrdi da se novo poduzeće u 
poslovanje uputilo bez briga, jer ih Je naslijeđeno poprilično, ostaje 
konstatacija da Je integracija na bar dosad prijeđenom putu iskazala 
ekonomskim pokazateljima svoju svrsishodnost.

Za. potkrepu toga mišljenja iznijet 
ćemo nekoliko podataka. Na primjer,
1962. godine, dakle prije integracije, 
podvojena poduzeća ostvarila su uku
pan prihod u vrijednosti od 237,o 
milijuna dinara, dok je po završnom 
računu 1963. godine — dakle nepu
ne godine poslovanja pod zajednič
kim krovom — ukupan prihod izno
sio blizu 270 milijuna dinara. Tro
škovi poslovanja 1962. godine zabi
lježeni su sumom od 171 milijun di
nara, a godinu dana kasnije popeli 
su se na nešto više od 193 milijuna 
dinara. Imaju li se u vidu navedeni 
podaci, nije teško izračunati da se 
’j navedenom razdoblju ukupni pri
hod povećao za 13,6 posto, a troško
vi poslovanja za 12,8 posto. Vidljivo 
je da udio troškova poslovanja opa
da. Iako to opadanje nije izraženo 
osjetljivijim ix>stotkom, ipak nije za 
potcjenjivanje.

Neki drugi postoci pokazuju veći 
napredak u prvoj poslijeintegracio- 
noj godini. Dohodak »Šubićevca«
1963. godine iznosio je 76 milijuna 
498 tisuća dinara, a godinu dana pri
je tri odvojena kolektiva raspolaga
la su dohotkom od 65 milijuna 998 
tisuća dinara — iz čega proizlazi da 
se dohodak nakon integracije pove
ćao za 16 posto. Čisti prihod pove
ćan je za 17,4 posto, jer je 1962. 
godine iznosio 60 milijuna 960 tisuća 
dinara, a godinu dana kasnije 71 mi
lijun 457 tisuća dinara. Prva godina 
zajedničkog poslovanja donijela je i 
za 15,5 posto povećanje osobnih do
hodaka. Naime, 1963. godine kolek
tiv je na osobne dohotke izdvojio 
66 milijuna 250 tisuća dinara, dok 
je godinu dana prije na osobne do
hotke »otišlo« 57 milijuna 440 tisuća 
dinara. Svi ti podaci govore da se 
u prvoj godini zajedničkog poslova
nja postigao napredak, iako on nije 
ni naročito velik ni preveć zadovo
ljavajući. Da prva godina integrira
nom poduzeću nije donijela odmah 
»med i mlijeko« možda najbolje ilu
striraju fonđovska sredstva, koja su 
1963. godine porasla za 48 posto i 
iznosila 5,207.000 dinara, što 2mači 
da su prethodne godine fondovi bili 
zaustavljeni na 3 milijuna 517 tisuća 
dinara. Da se te godine poduzeće 
»Šubićevac« još uvijek nije bilo 
uzdigle na prijeko potrebne čvrste 
noge poslovanja, govori i odnos fon
dova i osobnih dohodaka — 7:93,

što je znatno niže od prosjeka u 
cjelokupnoj šibenskoj privredi.

Prezentirajući te podatke, mogao 
bi se steći utisak da integracija »Šu- 
bićevca« i nije donijela osobite kori
sti. Naoko bi se tako moglo i za- 
ključ.ti. narečito uzimajući na »ni
šan« postotak sredstava čistog pri
hoda, koji je odvojen u fondove. 
Međutim, neposredno nakon integra
cije novo je poduzeće imalo i te 
kako poslova oko unutrašnjega or
ganizacionog učvršćenja, jer je po
većani obim poslova stavio kolektiv 
pred alternativu i boljeg i ekonomič
nijeg poslovanja. Izvjesne navike, 
sticane prilično godina, bile su ko
čnica htijenju da se u cjelokupnom 
poslovanju učini jedan snažniji zao
kret. koji će kolektivu u perspekti
vi bit; garancija uspjeha. Bez takvog 
shvaćanja nije se moglo ići naprijed 
i sama integracija mogla bi postati 
bumerang koji umjesto plodova vra
ća nedozrele i neiznalazirane želje.

Prošla godina bila je, u stvari, 
prva »kompletna« godina rada. Pa 
6 kakvim je pokazateljima izašla da 
položi račun pred integracijom? 
Ovakvim: ukupan prihod iznosi
310,194.000 dinara — povećao se. 
dakle, za 14,9 posto u odnosu na 
orethodnu godinu. Međutim, i tro
škovi poslovanja su porasli, i to čak 
za 17,7 pasto, pa iznose 227 miliju
na 815 tisuća dinara. Čisti prihod 
prošlo godine zabilježen je iznosom 
od 75 milijuna 886 tisuća dinara i 
povećao se u odnosu na 1963. godi
nu za 6.2 posto, dok su se osobni 
dohoci povećali za 5,3 posto. U fon
dove se prošle godine slilo 6 miliju
na 115 tisuća dinara ili 17,4 pasto 
više nego godinu dana prije. Pove
ćanje je očigledno, ali su fonđovska 
sredstva i nadalje »mršava«. Među
tim, treba kazat: — a to je naročito 
potrebno iskazati s obzirom na pro
šlogodišnje investicije — da se fon
dove slila veća masa sredstava ne
go što lih treutno bilježimo. Riječ je. 
naime, o paušalu na doprinos u izno
su od 6 milijuna 490 tisuća dinara 
i općinskom porezu na promet od 7 
milijuna 688 tisuća dinara, koji su 
odlukom oraana Skupštine općine 
Šibenik ostali na raspolananju ugo- 
st'toljskom poduzeću »Šubićevac«. 
Ta su sredstva data uvjetno — mo
rala su se koristit' isključivo u inve
sticije. Kolektiv »Šubićevca« je tako

Predstavnici šibenske omladine posjetili su ovih dana majku narod
nog heroja Slobodana Macure-Bonde, povodom 21-godišnjice pogibije nje - 
rina drugog sina Momčila i u jeku priprema omladinske radne brigade 
koja će nositi ime Slobodana Macure. Tom su prilikom majci Ani predani 
pokloni i cvijeće. U razgovoru su osvježeni neki trenuci iz života nje
zinih sinova-revolucionera.

»Uđite, djeco, uđite, rekla je uz 
blagi osmijeh. Uvijek volim kada mi 
netko dođe. kad se netko sjeti moje 
djece i mene. Volim sve one koji

Mome lo Ma cura

su voljeli moju djecu, a znam da su 
ih zaista voljeli svi.«

To nam je rekla majka Ana Macu- 
ra. Velika majka, veliki čovjek, 
78-godišnja majka narodnog heroja 
Slobodana - BonJe i ilegalca i bor
ca Momčila.

Njez.na čvrstina i ponos zadivlju
ju. Ona čovječna i hrabra crta njezi
na karaktera očitJje se na svakoj 
crti njezina l.ca, u svakoj kretnji 
ruke, u pogledu toplih i bistrih oči
ju.

Za čitavo vrijeme našeg razgovo
ra najviše sam gledao njezine oči. 
Kroz pričanje i cne su govorile, pro
življavale tko zna po koji p jt ono 
davno doživljeno.

Osjećao sam kako u svakom tre 
nutku pred tim oč.ma iskrsavaju 
scene užasa, boli, tjeskobe, ali i Ča
sovi ponosa, prkosa i radosti. Toliko 
raspoloženja u nj.ma, iz tako bogate 
riznice života ove žene.

Pričati 0 onome što najviše voliš, 
što si najviše volio, što gajiš u 
svakoj ž.Iic: svoga tijela, znajući da 
fiz.čki to više ne postoji, govorit’

i uradio, premda su neki drugi ko
lektivi, koji su također bili oslobo
đeni tih doprinosa pod istim nam
jenskim uvjetima, iznose iz tih dvi
ju stavki potrošili na osobne do
hotke.

Inače, kolektiv ugostiteljskog po
duzeća »Šubićevac« investirao je 
prošle godine u svoje objekte oko 35 
milijuna dinara. Za uređenje kafane 
»Medulić« utrošeno je 6,600.000 di
nara, a za objekte »Galeb« i »Pisak« 
po 3 milijuna dinara. Prošle je go
dine također otvoren novi restoran 
;>7kradin«, a za adaptiranje prosto
rije, uređenje sanatorija i postavlje
nje neophodnog namještaja i rad
nih pomagala izdano je oko 6,5 mi
lijuna dinara. Za uređenje svojih 
objekata ^Šubićevac« je koristio i 
kreditna srodstva. Kreditom Komu
nalne banke u Šibeniku uređen je

restoran »Izgradnja«, koji je uistinu 
bio nereprezentativan. Za uređenje 
toga objekta utrošeno je 16 miliju
na dinara. Same te investicije upu
ćuju na zaključak da ih je moglo 
smoći jedno jače, integrirano po
duzeće. Da nije došlo do integra
cije i na taj način, pored ostalog, 
ujedinjavanja ne baš velikih fondov- 
skih sredstava, teško je povjerovat’ 
da bi se učinilo onoliko koliko se 
ipak uradilo.

To treba imati na umu kada je 
riječ o ugostiteljskom poduzeću »Šu- 
bićovac«, koje se trsi da posluje ren- 
tabilnije i suvremenije. Jednako je 
za pohvalu i podatak da će to po
duzeće, pored ostalog, u turističkom 
ljetu ove godine moći pripremiti za 
Šibenčane, te domaće i strane po
sjetioce više od 2.500 obroka dnevno.

Đ. B.

Tko s neredom šuruje
DRUŽE, POKAŽITE KARTU!

Stevan G ardijan  iz Plastova 
pom alo je  Čudan čovjek. Proš
lih je  dana, na p rim jer, uzeo 
k a rtu  svoga poznanika Ižaka 
Sladiča i pom oću n je  h tio  se vo
ziti radničkim  autobusom . Me
đutim , konduk ter au tobusa je 
to p rim ijetio , upozorio Stevana 
i zatražio  da p lati voznu kartu . 
Stevan na to  n ije  h tio  p rista ti. 
Počelo je  glasno nadm udrivanje, 
koje se na k ra ju  pretvorilo  u 
svađu. S obzirom  da je  krivac 
bio Stevan, našao se p red  sucem 
za p rek rša je . Sudac n ije  bio 
sentim entalan  i u m jesto  karte  
G ardijan  je p latio  novčanu kaz
nu od 5.000 dinara.

TKO MI ŠTO MOŽE?

Tko m i što  može? — lako, o t
prilike, rezonira Ante Meić iz 
Pirovca. Da je  tako, govori i 
nedavni događaj koji se zbio u 
gostionici Poljoprivredne zad ru 
ge u Pirov^cu. Te je  večeri u go
stionici bilo dosta  ljudi. Ante 
se napio više nego što  je  treb a 
lo, pa je  ni od koga izazvan p o 
čeo v rijeđati m oralne i p a tr io t
ske osjećaje građana. Bio je  i 
previše »glasan« pa n itko  nije 
m ogao da ga ušu tka. Medć se 
sigurno otrijezn io  kod suca za 
p rek rša je  koji m u je  izrekao ve
om a »simpatičnu« kaznu: 16.000 
novčane globe.

SKIČEM SE — PA ŠTO
ONDA!?
Jozo č u tu ra  Lukin došao je  u 

grad iz Teslića u  Bosni. Nije do
šao da radi, ni da nađe posla, 
već se jednostavno skitao. Činio 
le to dvadesetak dana. a novce 
koje je im ao upo treb ljavao  je 
za jačan je  m aliganim a. Ta n je 
gova navika ubrzo je bila p ri

m ijećena. O rgani reda  učinili 
su svoju dužnost i p rije  nekoli
ko dana Jozo se »predstavio« 
.sucu za prekrša je . Nakon razgo
vora koji je  tra ja o  oko jedan 
sat, sudac m u je  pružio  duko- 
m ent u kojem  je  napisano: 15 
dana zatvora. Možda če ta  kazna 
koristiti nemlimom Čuturi p ri
je nego što  se povrati u  Tes- 
lič.

ILIJI PA.SOŠ NIJE PO
TREBAN
Ilija  T ram pa Spirin  nastan jen  

je  u Biočićima. Jednoga dana 
p roh tje lo  m u se ići u  inozem 
stvo. T to  je  naum io uraditi. 
M eđutim , on n ije  našao za sho
dno da ide redovnim  putem , 
š ta  čc m i nasoš! — zaključio 
je  Ilija  i nekako se dogurao do 
granice. Pričekao ie »pogodno« 
vrijem e i h tio  prijeći granicu 
»bez p ratn je« . M eđutim , niie  
bio baš najbo lje  sreće P rili
kom toga čina uhvaćen je i po
praćen u  Šibeniku. Zbog tofra 
što je bez nu tn ih  isprava nasto- 
iao priječi državnu granicu, su
dac za p rek rša je  kaznio ga je 
sa 30 dana zatvora.

KARTANJE ZA NOVAC JE
ZABRANJENO!
Šimc Jab u k a  pok. Ivana radi u 

restoranu  »Dubravka« na Subi- 
ćevcu. U dokolici organizirao 
je ka rtan je  za novac. I sam  je 
kartao  s jednom  većom gru
pom. Zatečeni su n a  tom  »po
slu«. Tom prilikom  n a  stolu je  
nađeno 15 tisuća d inara. Taj 
novac je  zaplijenjen, kao i ig ra
će karte. No, da bi se čitava 
stvar »kompletirala« Šim e je 
kao o rganizator kažnjen od su
ca za p rek rša je  sa 10.000 di
nara Jer, ka rtan je  za novac nije 
dozvoljeno! (SS)

S a m o d o p r in o s i g r a đ a n a

Bez toga se ništa ne 
rasplamsava

Kako smo se u prvom napisu (Samodoprinos građana konkretan vid 
samoupravljanja) na jednome mjestu izrazili nedovoljno jasno (da je u 
elektrif kaciji sela Skupština općine učestvovala »sa »samo« 8 milijuna 
dinara«), to upozoravamo čitaoce da se ono »samo« odnosi na ona sred
stva koja je Skupština neposredno dodijelila, a ne i na sredstva koja je 
ustupila Elektri radi elektrifikacije mjesta.

A sad ćemo prijeći na nov vid nastojanja naših mjesta da putem 
samodoprinosa građana »izmijene život i čovjeka«.

Posljednji smo izraz stavili u navodnike iz dva o.snovna razloga: da 
bude uočljiviji i određeniji i da ukažemo na njegovo ograničenje na naš 
kraj. IZMIJE.NITI ŽIVOT — šta to znači? Danas, kada veoma lako uoča
vamo BITNE H.ADOSTl jednog STANJA, jedne stvarnosti više oformljene 
posljednjih dvadesetak godina nego čitavih stoljeća (to nije parola!), 
ne smijemo mimoići (svodeći sve na samo »goli« fakt, na ono zorno, 
vizuelno, na sliku i slikovitost) neke osnovne karakteristike našega pod
neblja u daljoj i bližoj prošlosti, kad je ono (sa svim svojim) bilo jedno 
moralno i mistično podneblje, kad su sanjarije opsjedale osjete i duh, 
kad je OSJEĆANJE PRIRODE bilo jače od OSJEĆANJA onakvoga DRUŠT
VA, kad su »stvari« u većini konzumirane onako kako su servirane i kad 
se pitalo: »U čemu uživaš u takvoj situaciji?«, kad su ljudi govorili o 
»vaporima« i »Ameriki«. kad su slagali »kamik po kamik va te grizi« 
(gomile) i kad je izgledalo da se čovjek odrekao suprotstavljanja svi
jetu; skupljen u POSTOJANJE, u nametnute odnose, u SAVJET IZVAN- 
SVIJETNI, u »vapor Biča«, u ritam veoma polagani i PREPUŠTENI, u 
štakarenje i uporno snatrenje negdje u laži, krčevini, ogradi, međi ili 
uvali. Drugo što se (pored usporedbe slike ondašnjo-sadašnje) ne može 
zanemariti je element želje čovjeka da se UZDIGNE DO DOMINACIJE nad 
'tradic.onalnim elementom (»izmijeniti du.šu«). Treće, i najvažnije, je da 
se u svakom sagledavanju mora biti realan (ne konvencionalan), svestran 
(ne svakidašanj i ropski pristran), potpuno izvjestan (ne fragmentolog) 
i vezan za SVE ono što fakt predstavlja (a ne samo uzvišeno glasan, 
zanosan ili paradno fin).

Dakle, mi smo za to da se sagledava SVE ono što je utjecalo da 
čovjek (č. m.jesto, komuna ili društvo) »izmijeni dušu«, »izmijeni pod
neblje«, »izmijeni život, jer samo se tako može govoriti o pravom osje
ćanju, o biti jednog doživljavanja i biti radosti (ili pak o samosebidovolj- 
nosti, samoizvansvijetnesti . . .).

Taj smo uvodnik upotrijebili samo zato da brojke koje ćemo iznijet: 
dobiju malo više na »opčaranosti« i konkretnosti nego što imaju kad su 
izvještajno-referatske ili sastanko-diskusijske (kad se izvinjavamo što 
ćemo »prisutne malo zamoriti brojkama«, koje je, eto, red iznijeti).

Čini se, naime, da se došlo u situaciju kad se nihilistički odnosimo 
prema brojkama, makar one govorile i o »izmjeni života«, kad su one, 
makar i nesvjesno, izbačene u neki kraj (i raj), u ma gdje samo ne u 
definirani .sadržaj (revolt ili podršku), u odbačenu šljaku. Tako se, da
kako, može govoriti i o POLOVIČNOSTI (agitacije, pripadnosti materiji), 
o predomišljaju, o računu, o datosti nađenoj prvo u samome sebi (a no 
0 potpunoj datosti onoga o čemu govorimo).
Dakle, »pređimo« na »stvar«. Govoriti o poslijeratnim odnosima u našim 
izvangradskim mjestima i o »izmjeni života« u njima, a ne spomenuti 
PROBLEM (č. najvećim slovima) PUTEVA i želje ljudi da smanje odsto
janja između svojih mjesta i grada, između kozjaka i asfaltnih traka, 
između škrapnjaka i finih asfaltnih linija, znaci isto što i ne postavljati 
problem (bar to važi na našoj komuni). »Avantura« ovoga našega izvan- 
gradskog kraja u tom smislu nije takva da je treba UZVIKIVATI, ali 
nije ni takva da se može reći: »Ostavite to!« Ona je naprosto pozitivan 
doprinos riječi vremena, jedan normalni sat iz rasporeda života, razlika 
nastala u životu, sugestivna slika, jedna lijepa pojedinost, koja »š njin 
je kantala« u trenutku POSJETA, slika od koje je »se okol sebe videl 
belo«, »beli oganj« domaćeg glasa i duše.

Vjerujem da se drukčija raskoš i ne može reflektirati od činjenica:
— da su izgrađeni asfaltni priključci od Magistrale prema Rogoz- 

nici (1.100 m), Frimoštenu (600 m). Vodicama (1.500 m). Tijesnu, Jeze
rima, Betini i Murteru (12 km), Pirovcu (300 m) i Tribunju (2.500 m);

— da je za te priključke :z samodoprinosa građana utrošeno oko 
100 milijuna dinara (pretežno u radnoj snaz.);

— da je za elektrifikaciju, gradnju vodovoda, izgradnju tih priklju
čaka, i si. uloženo sveukupno više od 350 milijuna iz samodoprinosa gra
đana, od čega u novcu 128 milijuna dinara.

Upotreba tih brojki nije da se uvjerava nekoga, nego da im se od
redi njihova prava vrijednost. Ukoliko bi se na takvo iznošenje stavio pn- 
govor da je to »dokolica«, igranje varijacija, nedjelotvoran san, odgo
varamo da smo samo TRENUTNO PRIBJEGLI nekim paralelama ondašnjo- 
sadašnjeg, pokušali proiiači POČETAK »strasti« i zanosa življa naših 
mjesta i definirati samodoprinos građana kao angažiranost kroz kon
kretan vid samoupravljanja, kao koristan i potreban vid društvenog ži
vota, kao pokušaj da se nade NOVI DRHTAJ i odagna vjerovanje u »utva
re« iz kojih uvijek, za sve i svašta treba da »kaplje« dinar, da smo po
kušali naći djelić javnog zdravlja i nazvati ga pravim imenom.

u idućem broju: NEPOŠTIVANE HISTORIJSKE VRIJEDNOSTI
J. Grbelja

y l 4ajUa cuoa indeks sina S lo b o d a n a
0 životu i smrti, o radost.ma i pat
njama, 0 snovima i borbi — stalno 
sa jedva primjetenim osmijehom na 
licj, dek se u uglov.ma očiju samo 
naziru dvije .suze — nije jednostav
na stvar. Majka heroja nije gušila 
svoje osjećanje. Ona ih je kroz toli
ko godina tako formirala da su po
stali dio njezina života, dio njezina 
poimanja svega onoga zašto su se 
bor.li njezini sinovi. 1 u tome sam 
baš mogao vidjeti onu snagu, ono 
Čeličenje.

Pričala je o svojim sinovima, is~ 
preeplićući događaje i iznoseći de
talje, kao da su i danas živi — tu 
pored nas. Pričala je o svome mužu 
(»i on je bio junak . . .«). o Momčila.
0 Slobodana, o vremenu borbe, o 
stradanju, ali i o nadanjima u ono 
bolje. Momčila : muža joj Milana 
uhapsio je okupator zajedno. Oca su 
isprebijali a sina streljali u Zablaću 
13. lipnja 1944. godine. Baš ovih 
dana, na godišnjicu pogibije, posjeti
la je njegov grob u Zablaću i našla 
ga zapuštenog . . .

M.lan .Macura umro je 1955. go- 
d.ne. Odlikovan je Ordenom brat
stva Jedinstva. Kako je poginuo 
Slob'.dan? Evo o tome jednog svje
dočanstva.

Brigada kojom su komandirali Lju
bo Vučković, Mate Ujević i Slobo
dan -Macura bez zastoja je vodila 
žestoke bitke sve do Drine. Od Ne
retve do Kalinovnika gonili su čet
nike i zatim forsiranim maršem kre- 
njl. prema Foči. Druge brigade ni
su uspjele prijeći hirovitu rijeku. 
Zaddtak je preuzela II dalmatinska
1 ./vršila ga. Dr-ugog ih je dana po
hvalio vrhovni komandant drug Tito: 
’>Tj ste se. sinovi Dalmacijo, poka
zali kao dostojni naših slavnih pre
daka slobodarskog plavog Jadrana.

Ali Slobodan Macura nije čuo te 
T.tove riječi. Dva dana prije, u bit

kama oko Kalinovnika, on je pogi
nuo jurišajući ispred jednog bataljo- 
na. To je bilo posljednjeg dana ožuj
ka 1943. godine. Posmrtni ostaci bili 
sa 1957. godine preneseni u Šibenik, 
a iz njegova groba izvađen je tada 
i bombom oštećeni puškomitraljez
— oružje narodnog heroja.

».Mi smo tada bili u logoru Molat
— kaže nam ova hrabra žena — za
točeni 7 mjeseci kao taoci . . .«

Tu, na Molatu, u strašnim uvje
tima života, gdje je vladala glad i 
smrt, oni su pomagali ljudima koji
ma Je bilo najteže, dijeleći sve, sva
ku koricu i svaku riječ ohrabrenja.

O životu u gradu kaže nam ovo: 
»Okupator nam nikad nije dao mira. 
Uvijek su nas uznemiravali danju : 
neću. Bilo ih je svuda unaokolo. Pi
tali bi kako to da ne znam gdje su 
moji sinovi.
»Nije da ne znam, govorila sam im, 
možda ovoga časa i ne znam, ali i 
kad bih znala ne bih vam rekla! Za
što da vam kažem? I mi ćemo otići 
tamo ako treba«.

Kad su nas hapsili, opkolili su či
tav kvart. To mi je bilo smiješno.
»Kol.ko ste ih doveli? — rekla sam 

im, a dosta bi bilo i da ste samo 
dvojica došli. Kakvu ste samo prat
nju doveli! . . .«

.Momčilo je stalno morao bježati 
preko krovova susjednih kuća. Oku
pator je bio preneražen ironijom ove 
žene. koja je u tim trenucima nosi
la hrabrost i otpor.

Opet se vratila na svoje sinove. 
:IIcbodan je bio student agronomije, 
dobar đak, marljiv, pK)štivao je ro
ditelje. Evo jednoga njegova pisma 
iz godine 1940/41:

--Dragi tata! evo ti šaljem uvere- 
nje da sam upisan u posljednji se
mestar. Ranije ti nisam mogao poslati 
zbog toga što sam se upisao tek 
10, a jučer sam primio uverenje i

danas ti ga, evo, šaljem. .Ako ne bu
de većih događaja, ovo će mi biti 
poslednje uverenje, ali kako stoje 
stvari i kako se situacija sve više 
pogoršava, može se svašta desiti, pa 
i to da ću se možda nekad još jed
nom upisati u VIII semestar.

Kod mene nema naročitih pro- 
mena, osim ako je promena to sto 
sam izgubio svaku volju za »rad pred 
ovom neizvesnošću. Računajući na 
mnogo gore, a da mi dosadašnji rad 
ne bi bio uzaludan, uzet ću uvere
nje 0 dosad položenim predmetima. 
Mi mladi ipak vedrije gledamo u 
budućnost i nadamo se da ipak neće 
biti sve tako kao što izgleda. Poz
drav! Bondo«.

Koliko li je samo predosječanja 
bilo sadržano u tih nekoliko redaka.

»Slobodan je rijetko dolazio kući, 
kaže njegova majka, ali uvijek kad 
bi došao bio je pun pažnje prema 
meni. Usprkos vremenu, uvijek je 
donosio pokoji poklon. Jednom mi 
je poklonio knjigu »Mati«. Volio je 
sve majke, kao što je volio i sve 
ljude. Naša je kuća uvijek bila puna 
omladine. Pjevalo se i sviralo. Naro
čito je .Momo bio vesele naravi.

Teška vremena, a u kući pjesma. 
Zamislite! BArbena, narodna pjesma.

Slobodan je bio vrstan sportaš, pa 
je i tu razvijao svoj politički i revo
lucionarni rad. Inače, uvijek je bri
žljivo čuvao svoje akcije. Nikada 
ništa nije govorio. Isto je tako lju
bomorno čuvao svoj uvijek zaklju
čani kovčeg.

Momčila nisu htjeli uzeti u briga
du radi slabog zdravlja. To ga je sil
no ražalostilo, ali ga nije spriječilo 
da radi.

Slobodan je pisao svoj dnevnik. 
Mnogo sam toga podijelila drugovi
ma i prijateljima. Sada mi od toga 
nije ostalo ništa. Nije mi žao. Ni
sam mogla odbiti onima koji su ga

toliko voljeli.
Teško mi je, znate, veoma teško. 

Samo ja znam koliko sam podnijela. 
Ali time se ponosim. Ponosim se 
mužem i svojom djecom. To je jed
na velika utjeha. Evo vidite, od mog 
Slobodana čuvam i ove drage stvari: 
prsten, ručni sat i indeks. Inače, i 
on i brat bili su puni lijepih snova, 
pun: života i optimizma.

Drago mi je da ih se danas mno
gi sjećaju, da mnogi znaju za njih, 
a da ni mene ne zaboravljaju.

Jednom kad sam putovala u Za
greb jedan je potpukovnik zapitao, 
vidjevši etiketu na mome kovčegu, 
što mi je bio Slobodan. Kad je sa
znao. poljubio me u čelo . . .

Molim vas na kraju, učinite nešto 
da se grob moga Mome u Zablaću 
malo uredi. Do toga mi je toliko- 
stalo.

Majko — obećavamo!
J. Čelar

Slobodan Macura
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poslijerainog 
sporta li Šibeniku
' V  K . » K .  JR, K .  A .«

Piše: Dragan Korda

J

U narednih nekoliko brojeva našeg lista prikazat ćemo najznaćaj- 
I nije uspjehe u razvitku sporta u našem gradu. Pri tom ćemo vas upoz
nati s tim kako su se formirale prve sportske organizacije, prikazat ćemo 

'' vam uspjehe koje su one postigle, koji su sportski objekti u tom periodu 
napravljeni, da bi sport u našem gradu išao ukorak s razvitkom sporta u 
našoj zemlji uopće. Na kraju ćemo se osvrnuti na to što bi u ovom 
trenutku trebalo napraviti da bi rezultati bili još bolji. U ovom broju pi
šemo o najstarijem klubu u našem gradu, o VK »Krka«, koja ove godine 
slavi 42. godinu postojanja.

i TR IJU M F O SM ERC A

Prije rata je  VK »Krka« bio jedan od najboljih  veslačkih organ izacija  
i i  Jugoslaviji. Veslači »Krke« učestvovali su na svim regatam a u zemlji 

, i inozemstvu, predstavlja jući svoj klub i zemlju. Na gornjoj fotografiji 
V vidite osm erac »Krke« koji je  1933. godine u Berlinu na prvenstvu Evrope 

osvojio treće mjesto. Taj snimak n ije  snim ljen tada , nego 26. godina 
kasn ije , to jest za vrijem e centralne proslave 40—godišnjice postojanja 

! Veslačkog saveza Jugoslavije  i 40-godina d je lovanja veslačkog kluba 
i »Krka«, održane 1963. godine u Šibeniku.

Taj sastav osmerca »Krke« ukrstio je  vesla tko zna koliko puta sa 
veteran im a (bivšim najvećim  konkurentim a) splitskog »G usara«. I, kako 
se  očekivalo , veterani »Krke« i ovog su puta bili bolji i zasluženo su po- 
b ijed ili »gusare«.

\ Nakon što su primili lovor-v ijenac , veterani su »Krke« vesla li po
časn ih  nekoliko m etara. Na snimku su : K la rić , Dum ić, L. Bujaš, A. Bujaš, 

j' iM arićić, Friganović. Sunara , Krnčević i korm ilar Rizmondo.

■ »EVRO PSKI« ČETV ERA C  BEZ KO RM ILARA

Poslije oslobođenja veslački je  sport u Šibeniku ponovo oživio. Pre
ž iv je li su veslači u svoje ruke umjesto puške uzeli vesla , braneći boje 
svoga grada u vodam a širom zem lje. Godine 1946. »Krka« je  na držav
nom prvenstvu osvojila dva prva m jesta, \ to u dvojcu i četvercu s kormi
larom . Godinu dana kasnije u istim discip linam a »Krka« je  bila prvak 
države. N a jusp ješn ija  godina bila je  1948, kada su »Krkaši« na držav- 
■nom prvenstvu u Dubrovniku sa osam veslača osvojili tri prva mjesta.

' Od 1953. do 1956. godine veslači su »Krke« im ali najveći uspjeh 
poslije oslobođenja. U raznim su discip linam a osva ja li prva mjesta na 
državnom prve.^st''u. Koliki uspjeh imao je  onoj poznati četverac bez 
korm ilara, i to 1954. godine na prvenstvu Evrope u Amsterdamu u sa 
s ta v u : Radečić , Friganović, Živkovič i Lam baša. Još veći uspjeh postigli 
tsu ti veslači 1953. godine na evropskom prvenstvu, samo što je  umjesto 

\ Friganovića veslao Despot, kad su u dosta jako j konkurenciji bili četvrti.
Na snim ku: posada toga četverca za vrijem e trke.

KRATKI BLJESAK JO Š JED N O G  O SM ERCA

Poslije onoga poznatog osmerca od prije rata, »Krka« poslije oslo
bođenja nije im ala nekog naročitog uspjeha u toj d iscip lin i, lek IVoo. 
godine »Krka« je  uspjela formirati jedan dobar osmerac, koji je na držav

nom prvenstvu na Bledu osvojio titulu prvaka. U toj posadi veslalo je 
nekoliko odličnih veslača , kao što su Šupe, Kukolj, Škarica i Krnčević. 
Međutim, sastav toga osmerca nije dugo tra jao . Na gornjem snimku 
vidite posadu osm erca: Bukić, M ilaković, Erak, Šupe, Kukolj, Lam baša, 
Škarica , Krnčević i korm ilar Bujaš.

V RČ IĆ  I ŠKA R IC A  -  N A JV IŠE PUTA REPREZENTATIVCI

Na X V I olimpijskim  igram a u Rimu u sastavu jugoslavenske veslačke 
reprezentacije vesla la su dva veslača »Krke«, i to u dvojcu s kormilarom 
u sastavu : V rčić, Škarica  i korm ilar Bujaš. Nakon dosta interesantnih 
borbi dvojac Jugoslavije  zauzeo je  osmo mjesto, što je bio veliki uspjeh 
za veslače »Krke«.

Interesantno je  napomenuti da su Vrčić i Škarica najviše puta o b la
čili dres s državnim grbom. Škarica je , na prim jer, 1958. godine na 
veslačkom šam pionatu Evrope, koji je  održan u Poljskoj, u četvercu s 
kormilarom osvojio brončanu m edalju . On je  tada po jačao ekipu zagre
bačke »t'̂  i odo 5 ti«.

F IN IŠ  KO JI JE U ŠA O  U AN ALE

Nakon dvije godine stagnacije  veslačkog sporta u Šibeniku veslači 
»Krke« 1961. godine donose titulu državnog pravaka u četvercu bez kor
m ilara . Naim e, na državno prvenstvo koje je te godine održano na M ari
borskom otoku »Krka« je otputovala samo s jednim čamcem, i to s Čet- 
vercem bez korm ilara u sastavu : Škarica , Lam baša, Vrčić i Guberina. 
Osim »Krke«, u disciplini četverca bez korm ilara zagrebačka »Mladost« 
je te godine važila za jednoga favorita . Na startu te trke pojavilo se 
šest čam aca . U startu su najviše uspjeha imali veslači »M ladosti«, koji 
su na 500 metara vodili ispred veslača »Krke« više od dvije dužine. 
Isti razmak je  bio i na 1.500 m etara. Kad su svi m islili da će »M ladostaši« 
prvi proći kroz c ilj, iz motora glavnog sudije čule su se riječ i: »N ezapam 
ćenim finišom veslači šibenske »Krke« sve se više približuju vodećoj 
»M ladosti«. Tada je na sudijskom tornju nastalo pravo kom ešanje. Svi 
su uperili oči u onoga koji će prvi proći kroz c ilj. Sp iker iz motornog 
čam ca javlja  da do c ilja  ima još 100 metara i da se »Krka« poravnala 
s »M ladosti«. Na sl'ci su, iako se nitko nije nadao, veslači »Krke« došli 
prvi, ispred »M ladosti«. Poslije velikog trijumfa najradosniji je bio vete
ran veslačkog sporta u Šibeniku Mario Lušić, je r se nakon velikog vod
stva veslača »M ladosti« nije nadao da će njegovi veslači doći prvi na 
c ilj.

Poslije togo prvenstva trener veslačke reprezentacije prof. Andro 
Žeželj odredio je kandidate za evropski šompionat, koji se održao u 
Pragu. Boje naše zemlje u četvercu bez korm ilara zastupali su veslači 
»Krke«, a li dosta okrnjeni. Naim e, po nečijem shvačonju veslač »Krke« 
na broj dva (Lam baša) nije mogao veslati, i tako su u Prag otputovali: 
Ška rica , G uberina, Vrčić i Čupin, koji je zam ijenio Lembašu. Na tom 
prvenstvu oni su osvojili četvrto mjesto.

SVE SLA B IJE

U posljednje četiri godine veslački sport u Šibeniku sve više i više 
nazaduje. Naim e, osim jednoga seniorskog čam ca (skifa Trla je ), »Krka« 
nema dobrih veslača. Uprava nastoji da u klub dovede nekoliko m ladića 
koji bi za koju godinu predstavlja li naš grad na veslačkim  takm ičenjim a. 
U prvim nastupima ove godine oni su postigli vidne rezultate. Na prvo-

„--j,
majskoj regati na Bledu mladići »Krke« osvoj'li su dva druga mjesta. Dok 
su na regati »Gusara« u Splitu za Dan mladosti osvojili jedno prvo i 
dva druga mjesta.

Možda će se netko upitati zašto je u zadnje vrijem e sve s lab iji i 
s lab iji interes m ladića Š'benika zo ovu granu sporta. Čini se da to nije 
teško pogoditi. U prvom redu mladići danas ne vide neku perspektivu 
u veslanju . Oni traže mjesto ondje gdje im je bolje. Drugo je pitanje 
zašto je veslanje u opadanju . Č ini se da je razlog tome i taj što veslači 
nem aju gdje da se presvuku i do se poslije napornog treninga okupaju . 
Eto, to su samo dva problema koja danas u gradu omladinu odvraćaju 
od veslanja .

N ASLJED N IK  PERICE VLAŠIĆA

Dam ira Trlaju poznaju svi veslački stručnjaci širom Evrope. Naim e, 
posljednja pobjeda Trla je na velikoj međunarodnoj veslačkoj regati u 
Lionu, izbacila ga je  na površinu u veslačkim krugovima ovog proljeća 
kod nas.

Poslije povratka iz Francuske, razgovarali smo s njim, i evo što 
nam je rekao:

— Regata nije bila slaba , tako kako su je  prikazali neki naši novi
nari. Na njoj su učestvovali najbolji veslački armovi iz 8 evropskih ze
m alja .

KAKO  STE SE O SJEĆ A LI PRIJE REGATE?

— Čujte, nije bilo baš lako. Morao sam veslati i u predna*iecan]im a, 
zato što je  bilo prijavljeno puno skifova. Ja sam pobijedio, i sutradan 
sam nastupio u finalnoj trci. Tu također nisam imao jakog protivnika 
i na c ilj sam došao 11 sekundi prije drugoplasiranog.

NAKON TO G A  U SPJEH A , ŠTA O Č EK U JEŠ  O D  N ARED N IH  REG ATA ?

— Za koji dan naša veslačka reprezentacija vesla na tromeču protiv 
reprezentacija N jem ačke i Austrije. Ja se nadam da ću i na toj regati 
osvojiti mjesto koje zaista može obradovati sve ljub ite lje  veslačkog spor
ta u našoj zemlji.

%
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ČAM CI PREKO  N O Čl POSTALI N ESPO SO BN I

Na gornjoj snimci vidite gradnju doma VK »Krke«, koji se gradi već 
više od dvije godine. Kako smo u zadnje vrijeme im ali priliku da čujemo, 
gradnja doma je prekinuta -  jer nema dovoljno financijskih sredstava. 
Prošle je  godine, kako se čin i, na račun izgradnje doma »Krka« dobila 
od Upravnog odbora za unapređenje fizičke kulture općine Šibenik 10 
m ilijuna d inara, Ne znamo jesu li ta sredstva iskorištena ili su ostala 
no bonci zaleđeno. Č ini nom se do je već jednom vrijeme do se toj 
dom napravi. Uprava »Krke« nema gdje da održava sjednice, je r su se 
stare prostorije srušile, o nove se nisu još napravile . Što da se ka/e 
o 'sm ješta ju  čam aca ! Bilo je trenutaka kod su pojedini čamci preko noći 
postali nesposobni, je r se beton od napuknutog plafona po njima 
»igrao«.

Ako se sve to učini i promijeni politika rada u klubu, vjerujem o da 
če rad »Krke« u narednim godinama biti mnogo bolj' i efikasn iji.

■ iiiS.^^I
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.1:0 (0:0)
Sloboda«

lltiZULTATI .TO. KOLA
ŠIBENIK: »S ben k« - »Oiim.oija« 2:1

(0 :0 )
SPLI! : aSplil« - »Kladivar« 
VARAŽDIN: »Varlck,« - 

1:1 ( 1 :1)
BOROVO: »Borovo« - BSK 
URA NICA: »Famoa« - »L;k 

1 :1 ( 0 :0 )

BANJA LUKA: »Borac« - 
3:1 (1:1)

ZENICA: »Col k« - »Istra«
OSIJEK: »Slavonija« -  »Mar

0 :1).
TABLICA

„ Š ib e n ik ” - „ 0l im p ij a “  2:1
5:0 (1 :0) 
:;m ,l:va«

»R jJar«

1 :0 (0 :0 ) 
ibor« 3:3

Stadion »Rade Končara«. Vrijeme sunčano i toplo. Teren dobar. Gle
dalaca ck:j 3000. Sti'jelci: l’erasović u 77. i Stanisić u 87. minuti za 
».Šibenik«, a I ranCesk.n u 89. minuti za »Olimpiju«. Sudac Škorić iz Beo- 
.r/rada.

»ŠIBE.NIK«: Sirković, Marenci, Friganović, .N! IJević, Stošić, Marinić, 
Grgić (Živković), Stanišić, Relič, Perasovič.

»OLI.MPIJA«: Žabljak, Ourlev, .lovičević, Kokot, Šoškić, Srbu, Fran- 
českin, Kapidžić, Veselica, Zagorec, Corn 

Tek na kraju prvenstvene .sezone, vic.. Prema šansama rezultat je

Olimpija
Sloboda
Maribor
Šiben k
Čelik
Slavonija
Rudar
Borac
Famos
Borovo
Lokem' tiva
Split
Varteks
Istra
BSK
Kladivar

30 21 7 2 81:25 49
30 20 7 3 64 :22 47
30 16 6 8 56:33 38
30 13 8 9 37:42 34
30 13 6 11 48:42 32
30 11 8 11 59:48 30
30 13 4 13 58:56 30
30 9 12 9 49:51 30
30 9 10 11 43:59 2.3
30 8 H 11 39:45 27
30 8 U 11 52:61 27
30 9 6 15 34:53 21
30 8 7 15 35:44 23
30 8 7 15 28:43 23
30 6 7 17 47:71 19
30 6 7 17 31:62 19

lizam

u posljednjoj utakmici na domaćem 
terenu, »Šiben.k« je vrlo dobrom 
igr.'.m i rezultatom obradovao svoje 
simpatizere koji su u rekordnom 
broju htjeli vidjeti novog prvoligaša 
»Olimpiju« iz Ljubljane. Oproštaj s 
ovogodi.šnj m prvenstvom protekao 
je igrao u prvoligaškom stilu, imao 
budijivoj igri, koja je do posljednjeg 
sučeva zvižduka držala gledaoce u 
napetosti. Bila je to ujedno i naj
kvalitetnija utakmica koju smo vid
jeli na domaćem terenu. »S:benik« 
je igrao u prvoligaškom stilu, imao 
je više inicijative, a naročito u dru
gom poluvremenu, kada je svog 
protivnika sabio na njegovoj polo-

mrgao biti povoljniji za domaćina, 
jer je bilo takvih prilika za golove 
gdje je bilo teško promašiti cilj.

I »Olimpija« je imponirala svojom 
tehnički dotjeranom i požrtvovnom 
igrom. U njihovim redovima bilo je 
nekol.ko istaknutih igrača, medu 
kojima svakako valja istaći Jovičevi- 
ća, Srbua, Kapidžića i Zagorca. U 
domaćoj ekipi svi su se požrtvovno 
borili, ali ipak više od ostalih poka
zali su Sirković, Friganović, Stošić, 
Marinić i Stanišić.

Pobjedi »Šibenika« nema prigovo
ra. Sa dva osvojena boda domaći 
drugokgaš se plasirao na četvrtom 
mjestu. Kad bi se pravio poredak

samo l.iiibova iz naše republike, ta
da bi -S.benik« zasjeo na čelu tab
lice, To je nesumnjivo najveći uspjeh 
otkad se domaća momčad natječe u 
drugoligaškom društvu.

Utakm.ca je počela u veoma ži
vom tempu, koji nije jenjavao do 
zadnje minute. Prvih dvadesetak mi
nuta domaći su imali više inicijati
ve i češće ugrožavali protivnička 
vrata. Očito je da »Olimpija« nije 
očekivala takav olpor, pa je trebalo 
da dobro oznoji majice kako bi odr
žala ravnotežu na terenu. U tom 
razdoblju gost; su samo u dva na
vrata pr'kušali opasnije ugroziti gol. 
Najprije je Veselica bio na domaku 
vratiju, ali su Sirković i Friganović 
otklonili opasnost. U 20. minuti Đor- 
lev se iz daljine odlučio na udarac, 
ali je i toga puta .''irković bio na 
mjestu. Tri minute kasnije Stanišć 
je šutirao kraj gola, a u protuna- 
padu umalo da gosti nisu poveli. Na
kon griješko Miljevića, Corn je us
pio pobjeći svome čuvaru i Sirković

Prva priredba ticiklisličkog kluba
Biciklizam, sport u kojem su Šibenčani imali prilično uspjeha, pono

vo je nakon višegodišnje pauze pokrenut u našem gradu. Od 1946. go- 
.Jine , kada jo pri fiskulturnom društvu »Šibenik« radila i biciklistička 
sekcija, pa do danas taj je sport prolazio kroz nekoliko faza marljivog 
i uspješnog rada, kao i potpunog stagniranja.

Odvajanjem sekcije od fis- 
kultiirnog društva i formira
njem samostalnog kluba javilo 
se niz teškoća, prvenstveno ma
terijalnog karaktera. Za prilič
no skupe rekvizite — bicikle — 
i njihovo održanje nije bila d.t- 
voljna samo volja, jer sredstva 
su ostvarivana članarinom i 
prilozima samih biciklista Inak, 
ondašnji aktivni članovi Kolom- 
bo, Milkovič, Brkić, Vrčić, Re- 
njc, Šarić, Ercegović, Ninić. Vr- 
Ijević i drugi usnijevali ,su da se 
održe u redovima kvalitetnih 
ekina Hrt'atskc. Međutim, tako 
nije moglo dugo, i klub ie pre
stao radom ne našavši rješenje 
bitnim problemima. Ponovo se 
kcaikoirnino oživljavanje osje
tilo za vrijeme boravka u Šibe
niku i"rrnslavenskr>'T rcprczcnta- 
tivra Vidaliia. s kojim su za
jedno trenirali šibenski bicikli

sti. Ali dotrajali bicikli na lo
šim cestama učinili su rad ne
mogućim i jedina mogućnost 
za trening bila je vožnja noću 
po ulicama grada. Kako se ra
dilo o stvarnim amaterima, 
koji su u ju tro  odlazili na po
sao, takav se rad nije mogao 
dugo održati i svaka aktivnost 
je prestala.

Sada, poslije više od 10 godi
na, ponovo je osnovan bicikli
stički klub »Šibenik«. Možda 
ic podslrek dala izgradnja Ja
dranske magistrale, možda po
vremeni uspjesi jugoslavenskog 
biciklizma. Sigurno je, ipak. 
da s'i glavni nosioci inicijative i 
osnutka biii bivši aktivni člano
vi i neumorni Kamilo Kolombo, 
iniciiaior i nosilac svih akriia 
u biciklističkom sportu Šibeni
ka. Ovoga nuta on ima suradni
ke u Zeniću, Kovaču, Grozda-

niću, Šupi i drugima, koji su i 
aktivni članovi, i uprava, i in- 
strutori.

U nedjelju je odr
žana i prva javna trka novoosno
vanog kluba za kategoriju juni
ora.

Takmičenje se odvijalo na 
pruzi Šibenik — Primošten — 
Šibenik u dužini od 56 km. Za 
početak, odaziv od 18 omladina- 
ca je zadovoljjavajući, a i rezul
tat od 29 km na sat u prosjeku ta
kođer zadovoljava. Najbolji je 
bio Boris Markoč, dok su Jerko

i Ivo došli zajedno na cilj. Ta 
su trojica poslije završetka trke 
od pred.sjcdnika kluba dobili na 
poklon bicikl. Treba, međutim, 
istaći i ostale učesnike trke, 
koji ovoga puta nisu imali sre
će, ali koji će svojim radom 
drugom prilikom nastojati ost
variti uspjeh. Među njima su se 
istakli Obrcn Tolj, Budimir Ju- 
čev, Petar Petričić, Boris Galić 
i Ivica. Svim tim mladićima 
treba pomoći u radu i stvoriti 
im uvjete da postignu uspjeh.

Ivica Slipčević

KOŠARKA
VISOKA POBJEDA »ŠIBENIKA« 

NAD »PARTIZANOM« IZ 
DRNIŠA

boljih igara, smatramo da su 
mogli izvući povoljnjii ishod.

Upravni odbor poduzeća »MESOPROMET« išibenik  

r a s p i s u j e

N a t j e č e !

U v j e t i

za popunjenje radnog mjesta ložača 
parnih kotlova na ugljen.

Završen ispit za ložača parnih kotlova na 
ugljen sa 10 godina prakse.
Osobni dohodak prema Pravilniku o raspo
djeli osobnih dohodaka.
Natječaj otvoren do popunjen ja.

U nedjelju u ju tro  odigrana je 
na igralištu III osnovne škole 
prvenstvena utakmica V kola Ju
žne regije između KK «Sibcnik« 
i »Partizana« iz. Drniša. U pri
lično zanimljivoj borbi pobijedi
li su domaćini sa 69:39 (35:18). 
Iako Drnišani imaju više tak
mičarskog staža, nisu bili dorasla 
ekipa svome protivniku i sasvim 
su zasluženo izgubili. Ni veća po
bjeda nebi bila nezaslužena. 
Ipak, poznavajući Drnišanc i iz

RASTANAK LUŠTICE  
I PETKOVIĆA

Tehničko vodstvo »Šibenika« 
(Slavko Lušlica i prof. Milivoj 
Petković) rastalo se u nedjelju 
od igrača »Šibenika«. Naime, nji
ma je sa »Šibenikom« istekao 
ugovor i oni više nisu voljni da 
treniraju momčad »Šibenika«. Na 
svečanom rastanku poslije pobje
de nad »Olimpijom« Lu.štica i 
Petković su zaželjeli igračima ve
liki uspieh u narednom prven
stvu. (DK)

OSNOVNA MUZIČKA ŠKOLA U ŠIBENIKU  
od 23. VI (srijeda) do 29 VI (utorak)

OBJAVI! CE SE

U P I S
svih učenika, uključujući i dosadašnje 
i
P R I J E M N I  I S P I T I

za upis učenika u I razred
Ukoliko u ovom roku bude popunjen kapacitet škole, 
neće se krajem VIII mjeseca održavr.ti naknadni pri
jemni ispiti i naknadni upis učenika.

Prijemni ispiti obavljat će se u navedene 
dane izjutra od 8 do 10 sati i po lije podne 
od 17 do 19 sali.
Pođrobiiija objašnjenja mogu se dobiti u 
Upravi škole.

P E D A G O Š K A  A K A D E M I J A  U Š I B E N I K U

OBAVIJEST 0 UPISU
redovnih i izvanrednih studenata u šk. g. 1965 66. na grupe predmeta:

1. RAZREDNA NASTAVA
2. IIRVATSKOSRPSKI JEZIK I HISTORIJA
3. IIRVATSKOSRPSKI JEZIK I GEOGRAFIJA
4. HISTORIJA I GEOGRAFIJA
5. ENGLESKI JEZIK
6. MATEMATIKA I FIZIKA
7. FIZIČKA KULTURA

Na sve grupe predmeta mogu se upisat kandidati s položenim 
završnim isp tom gimnazijo, učiteljske škole i škole za odgojitelje.

Na grupe predmeta hrvatskosrpski jezik, engleski jezik, historija 
i geografiju mogu se upisati kandidati s položenim završnim ispitem 
škole, a nu grupu matematika i fizika kandidati sa završenom tehnič
kom školcm a u trajanju od 4 ili 5 godina. Na fizičku kulturu mogu 
se upisat- kandidati s položenim ispitom srednje fisku'tu'ne, baletne 
škole i škole za ritmiku i ples.

Kand dati sa završnim ispitom srednje škole koja nije odgovara
juća za studij pojedinih grupa — polagat će kvalifikacioni ispit. 
Oni koji se upisuju na fizičku kulturu podliježu specijalnom liječnič
kom pregledu i ispitu iz fizičke spreme.

Up.s redovn h studenata u I semestar i izvanrednih studenata u
I godinu vršit će se od 1. do 25. IX o. g. U tu svrhu kandidati su 
dužni Tajništvu predati:

1. prijavu (sa 50 d. taksenih maraka)
2. original svjedodžbu završnog ispita i ovjereni prijepis
3. izvod iz matice rođenih u originalu
4. kratak opis života (sa 50 d. taksenih maraka)
5. dvije fotografije
6. liječničku potvrdu od Školske poliklinike (samo redovni)
7. potvrdu 0 zaposlenju taksiranu sa 150 d. (samo izvan

redni).
Upis redovnih i izvanredn h studenata u III semestar, odnosno u

II godinu vršit će se od 15. do 25. IX o. g.
Kandidati po čl. 53. ZVO polažu prijemni ispit 13. IX, a najdalje 

do 15. Vin podnose Tajn.štvu molbu s potrebnim dokumentima i 
potvrdom o odgovarajućoj praksi.

Za sve ostale informaci je neka se zainteresirani obrate Tajništvu 
Pedagoške akademije (Šibenik, Rade Končara bb, telefon br. 24-06).

je kra.injim naporom odbio loptu u 
korner. U 36. minuti ponovo ja Sir- 
kovič izvanredno ooranio jedan 
udarac Veselice. U 41. m nuti, na
kon jedne brze kombinacje cijeloga 
navalnog reda, Relič je oštro šutirao 
i Žabljak je trebao da se dobro is
pruži da bi zaustavio taj udarac.

Čitavo drugo poluvrijeme prote
klo je u premoći domaćina, koji je 
sasv.m nadigrao svoga protivnika. U 
tom razdoblju vidjeli smo seriju na
pada na gel, više udaraca i dva li
jepa zgoditka. U 77. minuti Pera- 
sović je, lijepo poslužen od Živko- 
vića, plasirao iz neposredne blizine 
loptu u mrežu, baš u trenutka kada

je Ža.oljak napustio vrata. Samo pei 
m nula kasnije Stanišić je iz vrl<| 
povoljne pozicije uputio pravu bom
bu na vrata Žabljaka, koji nije mo-! 
gao ništa uč niti. Čista pobjeda bili; 
je već toliko jasna da je malo tk(l 
vjerovao u premjenu rezultata. Pi 
ipak jedna mala neopreznost doma-! 
će odbrane dala je pril.ka Franče-j 
skinu da je Iskoristi i da udarcem 
pod prečka smanji emjer na 2:1.

Na početku susreta domaći su 
igrači uručili cvijeće gestima u znah 
čest.tanja za osvojeno mjesto i ula-i 
zak u viši razred, a oni su cvije-1 
ćom nagradili gledaoce koji su ili 
iskreno pozdravili. (JJ|

Juniorske prvenstvo Dalmaciis
u  subotu i nedjelju u Splitu 

je održano ovogodišnje prvenstvo 
Dalmatinske nogometne zone za 
juniore. Na prvenstvu je uče
stvovalo svega tri momčadi. 
Prvak Gospićkog podsaveza »Li
ka« nije dopulovala na prvenstvo 
i tako su se juniori »Šibenika«, koji 
su trebali igrati s »Likom« auto
matski plasirali u finale.

Prvog dana takmičenja doma
ći »Hajduk« teškom mukom je 
uspio savladati dosta dobru eki
pu »Zadra«, koja je sve do pred 
sam kraj utakmice vedila sa 1:0.

pobjedu, jer su u svakom pogld 
du nadigrali pulene Biće Mladi 
nića, selektora juniorske repru 
zentacije Hrvatske. Najbolju foi! 
mu pokazali su u obrani iStošicj 
Lemešić i Marov, a u napadi 
navalni trio. U limu »Hajduka 
najbolji su bili Kokeza, PiKt 
Ivković i Begović.

Sudija Stankovski vodio j| 
ovaj susret ‘ ) s greškama.

U odlučujućoj utakmici sastali 
su se »Hajduk« i prošlogodišnji 
nrvak »Šibenik«. Pod vodstvom 
sudile Stankovoskog ekipe su i.s- 
Irčale na teren u slijedećim sa
stavima :

»Haiduk«: Vuković, Begović, 
Benačić, Marčić, Kokeza, Marić, 
Matavulj, Ivković, Krešić, Babić, 
Pilić.

»Šibenik«: Stošić, Blažević, Šu- 
perba, Lemešić. Marov, Grubišić, 
Ninić II, Ninić I, Lovrć, Bak- 
maz, Lakoš.

Sriielci: Marčić (H m), Ivko- 
v'ć PTć, Bablč i MataviiM za 
»Hajduk«, a Bakmaz i Ninić II 
2 za »Šibenik«.

P'^^ma onem’ što su o-kaza’':
juniori su »Šibenika« zaslužili

PUŠTEN U RAD FILTER
u r e đ a j

Plivački će klub »Šibenik« ov 
sezonu dečakati mnogo sprem: 
niji nego ikad prije. Naime, pli 
vaći i plivačice već treniraju p t 
ni mjesec dana, spremajući Sj 
da što bolje dočekaju počela 
takmičenja u Drugoj saveznoj 1 
gi. Osim toga, prošlih je dan 
pušten u rad i filtcr-uretlaj, ko 
će omogućiti normalan rad n 
bazenu. Kako kažu u upravi Pl 
»Šibenik«, puštanjem  u rad ti 
ter-uređaja omogućeno je bro 
nim kupačima da se preko dan 
kupaju na tom bazenu. Na'mi 
bazen će u toku dana moći pr 
miti više od tisuću kupača, koj 
ma će osim bazena bili na raspi 
laganju i svlačionice i tuševi. Oc 
rasi i će kupači plaćati ulaznic 
od 30 dinara, dok će pristup oii 
ovaj susret s greškama. (DF

Zdravstvena stanica TLM »Boris Kidrič« 
(u osnivanju) Šibenik

Na temelju člana 21. Osnovnog zakona o radnim  
odnosima, te ukazane potrebe za popunu radnih m je
sta raspisuje

N a t j e č a j
ZA.

1. 3 liječnika opće prakse
2. 1 stomatologa
3. 1 zubnog tehničara
4. 1 medicinskog laboranta
5. 3 m edicinske sestre
6. 2 bolničara
7. 1 zubnog asistenta
8. 1 šefa računovodstva
9. 2 medicinska administratora 

10. 1 referenta općih poslova

U v j e t i :

ad 1 — liječnik opće prakse sa položenim  stručnim  
ispitom

ad 2 — stomatologa sa položenim stručnim ispitom  
ad 3 — završena zubotehnička škola 
ad 4 — završena srednja m edicinska škola laboran- 

skog smjera
ad 5 — završena srednja m edicinska škola 
ad 6 — završena 2-godišnJa bolničarska škola 
ad 7 — završena škola za zubne asistente ili 2-godišnja 

bolničarska škola
ad 8 — završen ekonom ski fakultet i 3 godine radnog 

staža, ili višu ekonomsku školu sa 5 godina 
radnog staža, ili srednju stručnu spremu sa 
10 godina radnog staža na knjigovodstvenim  
poslovima

ad 9 i 10 — završena srednja škola
Natjecati se mogu radnici koji ispunjavaju tra
žene uvjete. Rok natječaja do popunjenja. 
Osobni dohodak prema Pravilniku zdravstve
ne stanice.
Za lica pod 1 i 2 TLM će obezbijediti stan. 
Molbe s osnovnim biografskim podacima i 
opisom dosadašnjih poslova dostaviti natje
čajnoj kom isiji Zdravstvene stanice TLM.

OD SRIJEDE 
DO SRIJEDE

DEŽURNE LJEKARNE VJ ENČANI

Do 18. II - II narodna — Ulica 
bratstva i jedinstva.
Od 19. do 25. VI - 1 nai'odna — 
Ulica Borisa Kidriča.

K I N E M A T O G R A F I ROĐENI

M lad en  C o le ta  i A nka Skug o r, Petar 
Skugor i Perino C u b rić , S lavko  Je lić  i 
R a jn a  M arkov, M ihovil Šk a rica  | K a tjca  
P e ric a . S t ije p o  P e ra ica  i N ada G rg a s— 
S isk a , Luka Skugor i D anka  K ok ić, Ante  
G o v ić  i G o rd an a  G a rm a , V la tko  K a lo b rić  
i O lg a  N an jo ro .

B o ln ica  
H itn a  pomoć 
V atro g asn a  stroža 
N arodna m ilic ija  
S a o b ra ć a jn a  m ilic ija  

.Š ib en sk i l is t " ,  re d akc ija  

.S lo b o d n a  D a lm a c i ja " , dop isn ištvo

23-33
94

22-22
23-23
2 7 - 31 
25-62
2 8 - 51

MALI OGLASNIK

„ T E S L A " ;  p rem ije ra  češkog film a — CRN I 
PETAR — (do 17. V I ) .  Am erički film  — 
JU P IT E R O V A  D R A G A N A  -  (18-20. V I) 
A m eričk i film  — B U STER  — B O K SA C K I 
Š A M P IO N  -  (21-23. V I ) .

„2 0 . A P R IL A " : p rem jje ra  sovjetskog fjim a
-  P O EM A  O  M O R U  -  (do 18. V I ) .  
P rem ije ra  češkog film a  — V R T LO G  — 
(19—20 V I ) .  P rem ije ra  eng leskog film a
-  S P O R T S K I 2 IV O T  -  (21-25. V I ) .

„ Š IB E N IK " :  p rem ije ro  ta lijan sk o g  film a  -  
N O R M A N I -  (do 20. V I ) .
A m eričk i film  — D R V O  ZA  V JES A N JE  — 
21-23. V I ) .

B ran im ir, D ano i S tane  S u p e ; S ib ia , 
Stanko i B iserke R u k a v in a ; A nte , Ivana 
i M are P u lić ; G o ran , Jo sjp a  j K arm ele  
iu rk o v ić ; O l ja , A n tina  i O lg e  Lo vrić ; A lon , 
Joso i Zorke E le z : D ra g a n , S lavko  i M ilke  
Perkov; D eso , Z ivka i Ljube  C o le ta ; Da- 
lib o r, Zvonka i S lavke  Ž ivko v ić : Neven, 
Frane i R ozo lije  P iv a c ; A n k ica , Zoroslova 
i N e d je ljk c  S p r lja n ; A nte , Jo sip a  i M ire 
S k o č ić ; Iv ico , Stip ona i A ne B rn a d ić ; 
S lo d o n . Ante  i O liv e  G ru b c lić ; D am ir , 
M orko i K ate  S ilo v ; V in k a , Ivana  i M arije  
B u d išo ; D orđo . Ante i M a rije  Ju r in ; O rh i
d e ja , Jc re  i M a rjje  S la v ic o : Sondo , D ro 
ge i A nđ e le  S ta n o je v ić ; M iljen ko , V iče  1 
M ilene  G rb e ljo  i D ija n a , D ušana i S tane  
M ati je v ić .

UMRLI
Branko A lla g lć , 35. g o d jn a ; M ara  

K rn ić . s ta ra  89. g o d in a ; Tonka V a rn ic a , 
45. g o d in a ; Joso D um je, s ta r 76. g o d jn a ; 
V ica  Ju nako v ić , sta ra  76. g o d in a ; D inko 
S p a ra d a , 17. g o d in a ; A na A ra s , sta ra  61. 
g o d in u : N iko P o lić , s ta r 73. godino i B i
serka C o le ta , 24. god ine.

VLAKOVI:
Po lazak  za Zogreb  u 9.52, 19.10 I 22.35 

s a t i, za Beog rad  u 19.10 sa t i, za 
S p lit  u 3.03, 7.08 i 14.40 sa t i.

BRODOVI:

PRODAJEM NOVA UVOZNA KOLA 
»TAUNUS KARAVAN 1963«. STEVO 
VRKIĆ ZADAR, PARTIZANSKI PUT 
19.

PRODAJEM BROD 6,50 metara du
žine, 2,30 širine sa dizel-motorom.

Za S p lit  u 4.10 sa t i, za R ijeku  u 21.30 sa t i.

Za informacije obratiti se: Marica 
Guberina, Bokovačka 24 Šibenik.

AUTOBUSI:
V A Ž N I J I  T E L E F O N I
In fo rm o cijc
že lje zn ič k a  stan ica
Autotronsport
Putnik
E lektra
Vodovod

98
26-44
20-87
24-30
20-40
20-50

Za R ijeku  i Z a d a r u 4.15, 8.45, 9 .45, 10.35. 
11.45, 13. 14.35. 16.35, 19, 20. 21.35, 
22.30 1 22.35 sa t i.

Za S p lit  u 2.45, 3.55, 4.55, 6, 7. 7 .45. 8. 
9.30. 11. 11.30, 12.55, 13.45, 14. 14.40, 
16, 18.15 I 18.55 sa ti.

Za D ubrovn ik  u 2.45, 5.30, 9.30, 11. 11.30 
i 22 s a ta .

PRODAJEM MOTORNI CAMAC 
»PASARA« U DOBROM STANJU. 
Dužina 4.20 m. Trogirska gradnja. 
Motor benzinac, 3 KS, stabilan. Po- 
trošak goriva 0,75 kg. Cijena povolj
na. Za informacije obratiti se na 
tel. 22-78 Brkić.

Izdaje i štampa: Novinsko- 
izdavaoko poduzeće »Štampa  ̂

Šibenik
Direktor: MIRKO KNEŽEVIđI
List uređuje redakcijski kole-i 
gij — Glavni i odgovorni ured-i 
nik — JOSIP GRBEUA 
Uredništvo: Šibenik — Ulica 
Petra Grubišića 3 — Telefon 
uredništva 25-62 — Rukopisi 
se ne vraćaju.
— Mjesečna pretplata za SFRJ 
100 dinara, za inozemstvo 
200 dinara — Tekući račun: 
Komunalna banka Šibenik 
435-11-1-8 — Telefon štampari 
je 22-28 i 29-53.
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